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Queden només dos dies per a les eleccions municipals del 2023. Hem passat setmanes de 
propostes i també de retrets. El missatge dels partits ha estat pràcticament unànime. Han fet una 

crida al vot útil i han apel·lat als qui encara no tenen clar a qui votar. És l’hora de la veritat. P3

CANAL TE emetrà diumenge un programa
en directe, de les 20 a les 24 hores

Canal Terres de l’Ebre farà un seguiment presencial de tot allò que passi

als cinquanta-dos municipis ebrencs, diumenge, amb motiu de les eleccions. 

I a través d’EBREDIGITAL.CAT es viurà la jornada del 28M minut a minut. 

                    P3
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Pint of Science 2023, el 
festival de divulgació 

científica que proposa una 
trobada entre els investigadors 
i el públic als bars, arriba els 
dies 22, 23 i 24 de maig per 
omplir els bars del nostre país 
i concretament els dies 22 i 23 
de maig a Tortosa i Amposta. 
Espanya se situa com el segon 
país amb més participació del 
món celebrant-se a 58 ciutats 
espanyoles. Aquesta 8a edició 
compta amb els bars Botànic 
de Tortosa i el Llar d’Amposta 
que acolliran 16 xerrades 
repartides en 2 dies, amb la 
participació de 16 ponents 
científics. És un esdeveniment 
totalment gratuït, el programa 
complet, amb adreces de 
bars, temàtiques i horaris, 
ja es pot consultar a la web  
https://pintofscience.es/. 
Pint of Science va néixer el maig 
del 2013 al Regne Unit, quan dos 
investigadors: Michael Mostkin 
i Praveen Paul van organitzar un 
esdeveniment als seus laboratoris 

Els dies 22, 23 i 24 de maig es brinda 
amb els científics per la ciència i la 

seva divulgació

per tal de mostrar la investigació 
que realitzaven persones afecta-
des per diferents malalties men-
tals. Ells mateixos van comprovar 
la gran repercussió que va tenir en 
aquests pacients, i així van pensar, 
si la gent va a la ciència… per què 
no portar la ciència al lloc on és la 
gent? Els bars. Poc s'imaginaven 
que uns anys després, aquest ben 
anomenat festival, faria la volta al 
món. fins a l'edat avançada, amb 
dues eines  importants  com són 
l'exercici físic terapèutic i l'educa-
ció en hàbits de vida saludable”.
Íngrid Roca,  gerent de la Regió 
Sanitària Terres de l’Ebre, ha des-
tacat “l’aposta del Departament 
de Salut per l’atenció primària 
com a eix vertebrador del siste-
ma de salut de Catalunya, com 
es demostra amb la incorporació 
d’aquests nous rols professio-
nals”. Roca ha posat èmfasi en “la 
feina que s’està duent a terme per 
a aconseguir una primària més 
resolutiva, amb més capacitat i 
amb la voluntat que sigui l’ele-
ment més pròxim a la comunitat”. 

Isabel Carrasco

David Aviles

Jesús Ruiz
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És increïble el ràpid que 
passen dues setmanes.

Pregunteu-ho als distints par-
tits polítics que concorren a 
les eleccions municipals con-
vocades per aquest proper 
diumenge 28 de maig, que 
han viscut aquests 15 dies amb 
una gran intensitat.
No és fàcil organitzar una 
campanya electoral per mos-
trar al veïnat la millor de les 
cares per tal de convèncer-los 
i d’obtenir la seva confiança i 
el seu vot.
Ara bé, com tot, no es trac-
ta només d’aquests escassos 
dies per provar la vàlua dels 
i les alcaldables, sino que el 

treball ve de molt més lluny. 
De fet, es sol dir que els par-
tits estan de campanya elec-
toral permanent, però és que 
una de les feines més impor-

EDITORIAL

tants que fan és la pedagogia 
de mostrar l’encert de la seva 
gestió -aquells que han tocat 
poder-, i de la seva capacitat 
d’aportació, els que han es-

tat a l’oposició. Per als partits 
i agrupacions que encara no 
han saltat al ring de la política 
municipal, aquest diumenge 
tenen la seva prova de foc.
I l’electorat? El veïnat està cri-
dat a les urnes per exercir el 
seu dret, que vol dir també, la
responsabilitat d’escollir la 
millor opció per a la seva po-
blació. I no seria el primer 
cop que un partit que tenia 
alcaldia, passa a l’oposició 
més dura. La confiança costa 
guanyar-se-la, però és fràgil i 
trencadissa, i la política muni-
cipal no té entranyes. Veurem 
com queda repartit el mapa de 
colors que cada nit electoral 
es renova.

Eleccions 28M, compte enrere

El festival de divulgació científica Pint of Science torna a ser 
protagonista a Tortosa i Amposta els dies 22 i 23 de maig en 

la seva 8a edició.

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
977 279 290
comercial@mesebre.cat
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 CANAL TE emetrà diumenge un programa 
especial, de les 20 a les 24 hores

El diari digital EBREDIGITAL.
CAT, amb seu al Centre Audi-
ovisual de la Vegueria (CAV) 
de Tortosa, posarà en marxa a 
primera hora del matí de diu-
menge 28 de maig, la secció 
“minut a minut”. Molt probable-
ment, serà el punt de referència 
per anar seguint tota la jornada 
electoral de les municipals, ja 
que hi participaran més de tren-
ta professionals i col·laboradors 
distribuïts arreu del territori.
Les dotzenes eleccions muni-
cipals de la democràcia, tindran 
també al CAV una televisió local, 
CANAL TE, pendent del segui-
ment presencial de tot allò que 
pugue passar als cinquanta-dos 
municipis ebrencs. Però serà a 
mitja tarda (15 hores), quan es 
farà un especial informatiu; i 
també al tancament dels col·le-
gis electorals amb l’arrencada, 
a les 20 hores, de La Nit Elec-
toral. Una jornada que acabarà 

a la mitjanit quan es coneguen 
els resultats.
Cal destacar també el que el 
programa de televisió es po-
drà seguir per la ràdio, ja que 
Imagina Ràdio connectarà amb 
CANAL TE durant el programa 
La Nit Electoral, que tanmateix 
comptarà com a tertulians amb 
Óscar Messeguer, director del 
Setmanari l’Ebre, Dani Sainz de 
Aja, corresponsal de Catalu-
nya Ràdio a Madrid, a més de 
Leonor Bertomeu, directora 
del programa Al Dia Terres de 

28-M

EBREDIGITAL.CAT 
farà un seguiment

minut a minut
del 28M

WhatsApp 
públic

Per a que la visualització de la 
jornada electoral sigue el més 
completa possible, s’ha habi-
litat un número de WhatsApp, 
el 690 909 982, que estarà 
operatiu i en funcionament 
durant tota la jornada electo-
ral. La finalitat és que, qualse-
vol persona que vulgue enviar 
una foto o un vídeo d’un fet 
rellevant o destacat (la vota-
ció d’un candidat, cues a l’ho-
ra de votar, o incidències des-
tacables a nivell local), pugue 
compartir-ho i difondre-ho.
Hi haurà un equip especí-
fic encarregat de coordinar 
aquesta via d’entrada de la in-
formació, la qual, és recoma-
nable utilitzar si s’està en un 
dels municipis que habitual-
ment queden fora de l’àmbit 
de cobertura regularitzat. Són 
una vintena de municipis que 
durant el mandat municipal 
opten per autogestionar-se el 
servei públic de comunicació 
audiovisual. 

l’Ebre.
Els mitjans de comunicació amb 
seu al CAV finalitzaran diumen-
ge una autèntica marató infor-
mativa sense precedents, si es 
comptabilitzen les hores d’in-

formació política local que s’ha 
ofert els últims mesos. A més a 
més, a la tasca d’EBREDIGITAL.
CAT i de CANAL TE, poc abans 
de la campanya electoral també 
s’ha sumat la redifusió per mitjà 
del nou CANAL TE24. 
Són més de 350 hores de pro-
ducció pròpia, totes elles rela-
cionades amb la campanya del 
28M, les que s’han ofert. Des 
del dimarts següent al dilluns de 
Pasqua, fins el tancament de la 
campanya electoral. S’han rea-
litzat seixanta-dos entrevistes, 
s’han fet prop de vint-i-cinc 
perfils de candidats, no menys 
de mitja dotzena de programes 
d’anàlisi (El Mirador. Debat polí-
tic), i la retransmissió dels qua-
tre debats de les capitals de co-
marca organitzats pel Col·legi 
de Periodistes a més d’un cara 
a cara acceptat a última hora 
pels candidats de la capital del 
Montsià.

NOTARÍA DE ALCANAR                                                                           EDICTO
Desde la  Notaría  de Alcanar, se cita y se notif ica a  Don ALBERT CID  REVERTER  la tramitación del 
expediente de "Interpellatio in iure" regulado en el artículo 461.12 del Libro Cuarto del Código  Civil de 
Catalunya, relativo al fallecimiento de su padre Don Francisco José Cid Ejarque ocurrido el día 02 de 
septiembre de 2016.
Se advierte al citado y notif icado del plazo de DOS MESES para manifestar si acepta o repudia dicha 
herencia. Transcurrido dicho plazo sin aceptar la herencia en Escritura Pública, la misma se entenderá 
por repudiada.

AGUSTIN BUSTAMANTE CALVO 
Notario de Alcanar"

Aquest és el teu espai privilegiat de 

PUBLICITAT
977 279 290

comercial@mesebre.cat

VOLS ANUNCIAR-TE?
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L’alcaldessa de Tortosa i can-
didata a la reelecció, Meritxell 
Roigé, ha presentat un dels 
eixos del programa electoral 
dedicat a les persones. Roigé 
ha recordat que el seu equip 
fixa les persones com una pri-
oritat. L’objectiu, com ha ex-
plicat Roigé, és treballar per-
què “ningú quedi enrere” i per 
això s’està treballant i es con-
tinuarà fent-ho, especialment 
pels col·lectius de la gent gran 
i els més vulnerables. Sabem 
que cada vegada hi ha més 
demanda per part de la gent 
gran per poder disposar d’una 
plaça de residència a la nostra 
ciutat. Treballarem per aconse-
guir que la Generalitat concerti 
més places a les residències de 
gent gran del municipi”. Roigé 
també ha detallat que des de 
Junts per Tortosa es seguirà 
estant al costat de les famílies, 
creant el servei de llar d’infants 
municipal. D’altra banda, la 
candidata a la reelecció ha tor-

A presó els tres detinguts per robatoris 
amb violència i intimidació

El jutjat d’instrucció de guàrdia 
de Tortosa ha enviat a presó 
provisional els tres detinguts 
divendres passat, presumptes 
autors de diversos robatoris 
amb violència i intimidació i 
una baralla que va acabar amb 
dos ferits. 
Un d’ells fou ingressat a l’Hos-
pital de Tortosa Verge de la 
Cinta (HTVC). 
Els arrestats havien robat en 
dos establiments comercials de 
Tortosa. Quan sortien de robar 
d’un supermercat, li van prendre 
el telèfon a un home, que els va 
seguir per intentar recuperar-lo 
i va resultar agredit, com també 
una altra persona que l’acom-
panyava. Als detinguts se’ls rela-
ciona amb un altre robatori vio-
lent en una botiga de Tortosa, el 
dia abans, i amb el furt d’un altre 

telèfon mòbil a un home en un 
establiment d’oci de la ciutat.
La baralla es va produir diven-
dres al vespre al carrer Barcelo-
na, al barri de Sant Llàtzer, una 
batussa que van gravar i difon-
dre per les xarxes socials alguns 
testimonis. La Policia Local de 

SUCCESSOS

nat a fer una crida al “vot útil” 
en estes eleccions, recordant 
que “no van de sigles, sinó de 
persones”. “Estes eleccions no 
van de la Tortosa republicana 
o de la Tortosa socialista, es-
tes eleccions van de la Torto-
sa tortosina, la Tortosa de les 
persones, la Tortosa de tots. El 
canvi que alguns prometen ja 
l’hem tastat, per això m’adre-
ço a tots els votants, indepen-
dentment de la seua ideologia, 
perquè exerceixin el seu vot 
per Tortosa, per la Tortosa que 
estem construint entre tots i 
totes”.

Mostra de Jazz 
de Tortosa

La Mostra de Jazz de Tortosa 
ja té la imatge que il·lustrarà la 
pròxima edició. Serà una edició 
especial, ja que este referent 
musical de la ciutat i del ter-
ritori arriba a la 30a edició. El 
jurat del concurs per a la selec-
ció de la imatge ha escollit un 
disseny estilitzat de la mà d’un 
trompetista, que recorda un 
dels instruments més habituals 
en les formacions de la música 
del jazz, la trompeta, un instru-
ment que també ha acompa-
nyat grans artistes del gènere.
Enguany, la 30a Mostra de Jazz 
de Tortosa tindrà lloc del 30 de 
juny al 15 de juliol i pròxima-
ment es donaran a conèixer els 
detalls dels artistes que forma-
ran part del cartell.

Tortosa i els Mossos d’Esqua-
dra els van poder detenir poc 

Xavier Faura: “reformarem la plaça 
Alfons XII perquè deixe de ser un 

perill per als vianants”
Movem Tortosa-PSC ha donat 
a conèixer les actuacions que 
té previst “implementar en en-
trar al govern per a solucionar 
la manca actual de polítiques 
d’habitatge”. L’alcaldable, Jordi 
Jordan, ha marcat el camí en 
dos direccions, fer promocions 
de nou habitatge públic i reha-
bilitar els barris històrics i tot 
l’habitatge que hi ha. “Amb les 
dos mesures es vol ampliar el 
parc d’habitatges per a tothom 
però, sobretot per als joves. 
Les zones on es vol actuar són 
als barris antics de Santa Clara, 
Garrofer, Rastre, Call Jueu i 
Sant Jaume”. Precisament en 
este darrer barri, que és on han 
presentat les seues propostes 
sobre habitatge social, Jordan 
ha fet notar que “fa 14 anys sent 
alcalde Bel i regidora d’Urba-
nisme Roigé, es van prometre 
entre 80 i 90 pisos per a joves”, 
i, Jordan ha subratllat que “no 
s’ha fet ni esta actuació ni cap 
altra per a crear habitatge soci-
al a la ciutat”.

Movem 
Tortosa-PSC 

rehabilitaran 
“els barris 
històrics 

per a crear 
habitatge 

social”

Una ràpida operació conjunta entre Mossos 
d’Esquadra i Policia Local va permetre les 

detencions

després en un operatiu conjunt. 
(ACN)

28-M: recta final

Roigé: “ni la Tortosa republicana 
ni la Tortosa socialista, estes 

eleccions van de la Tortosa 
tortosina, la Tortosa de tots”

El candidat republicà, Xavier 
Faura, ha atacat aquest dime-
cres la falta de manteniment 
dels espais públics de la ciutat 
i ha assegurat que l’alcaldessa i 
candidata de Junts per Tortosa 
pretén encobrir just abans de 
les eleccions amb petites ac-
tuacions de reparació de la via 
pública. “Ara el govern de Roigé 
aparenta fer obres, però l’únic 
que duu a terme són pedaços”, 
ha manifestat el candidat d’Es-
querra Republicana a l’alcaldia 
de Tortosa, Xavier Faura. Amb 
tot, Faura constata que on no 
s’haurà fet cap millora és a la 

plaça Alfons XII, on Esquerra 
es compromet a executar una 
reforma.

“Si els tortosins i les 
tortosines em 
fan confiança, 
reformarem el 

paviment de la plaça 
Alfons XII 

perquè deixe de 
ser un perill per als 

vianants”
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Festa del Mercat: 
més visitants i més activitat

Espectacles amb el cartell 
d’esgotat, tavernes treballant 
de sol a sol i amb facturaci-
ons que van sobrepassar els 
10.000 euros en tots els ca-
sos, carrers plens a vessar 
i moltes persones abillades 
amb les vestimentes de prin-
cipis de segle XX. Aquest és el 
balanç del que van ser els tres 
dies de la Festa del Mercat a 
la Plaça, que enguany arriba-
va a la quinzena edició i que 
va tancar amb un videomap-
ping de l’època a la zona del 
Castell.
L’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, a més del balanç, va 
fer referència a la polèmica 
sobre l’espectacle de cinema 
mut, que es va haver de can-
cel·lar dissabte per problemes 
logístics sobrevinguts i que 
finalment diumenge es va fer 
sense la música en directe 
prevista inicialment acompa-
nyada amb un piano amb el 
compositor Tomàs Simón. “En 
una programació tan extensa, 

és possible que sorgeixin pro-
blemes que, immediatament 
es detecten, es solucionen 
internament des de la direc-
ció de la Festa”, va explicar 
l’alcalde, “i en aquest cas, s’ha 
assumit la responsabilitat de 
l’organització, s’han traslladat 
les disculpes a les persones 
afectades i s’ha mirat de solu-
cionar de la millor forma”. La 
nota més negativa de la Festa 
són els 10 furts que van patir 
deu de les parades del mercat 
d’època, uns fets que l’alcalde 
lamenta profundament i que 
ja s’estan investigant. “L’or-
ganització vam contractar un 
servei de vigilància perma-
nent durant els tres dies amb 
quatre persones que havien 
de controlar tot l’espai i no 
van detectar cap incidència ni 
van fer cap alarma”

“Projecte que transformarà 
el model turístic de la ciutat”

L’Ajuntament d’Amposta, amb  
fons Next Generation de la 
Unió Europea, destinats a finan-
çament d’accions turístiques 
municipals, està més a prop 
d’adquirir un vaixell elèctric i 
convertir les cases del Molí de 
Cercós en un restaurant o hotel. 
El consistori continua apostant 
així per la restauració completa 
de la façana fluvial amb l’objec-
tiu de posicionar-la com el gran 
atractiu turístic de la ciutat.
El vaixell, més sostenible que al-
tres embarcacions que operen 
amb la mateixa finalitat, nave-
garia per l’Ebre explicant quins 
són els elements arquitectònics 
que formen l’‘skyline’ ampostí 
i quin paper van tenir durant la 
història. 
L’alcalde Adam Tomàs ha ma-
nifestat que “tenim les prime-
res imatges del vaixell elèctric 
finançat amb fons Next Gene-
ration per crear una ruta fluvial 
a l’Ebre i recuperar la vida cara 

al riu. Poc a poc pren forma un 
dels projectes que transforma-
rà el model turístic de la ciutat. 
Esperem poder tenir-lo al port 
fluvial d’Amposta el més aviat 
possible i iniciar rutes turístiques 
que complementaran la resta 
del projecte turístic amb la via 
ciclable Val de Zafan”.
El catamarà té capacitat per a 
120 passatgers, i té 18,25 me-
tres de llarg (a la imatge). La 

inversió total és de 2.500.000 
euros. Dos milions del fons Next 
Generation i 500.000 els posa 
l’Ajuntament.

“Esperem poder 
tenir-lo al port 

fluvial d’Amposta el 
més aviat possible”

SOCIETAT

La 16a edició serà 
del 16 al 19 de maig 

de 2024
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L’AMETLLA DE MAR

Avui divendres començarà la 
campanya de pesca de la to-
nyina roja al Mediterrani de 
l’encerclament, un període 
que, si no hi ha cap inconve-
nient, s’allargarà fins a l’1 de 
juliol. Les barques tonyinaires 
de l’Ametlla ja estan prepara-
des per salpar en direcció al 
calador balear al voltant de l’illa 
d’Eivissa. 
D’altra banda, el grup Balfegó 

Les tonyineres inicien una 
nova campanya

Mescla trenca rècords d’assistència 
i de participació

DeltaFira i Mescla han supe-
rat totes les expectatives. Una 
edició on s’han venut més de 
67.000 degustacions, a falta del 
recompte final, i que deixa en-
rere les 27.000 degustacions ve-
nudes l’any 2022. La consolida-
ció de la nova ubicació, vora al 
riu Ebre, i les diferents activitats 
i música programades durant 
aquest cap de setmana han es-

tat claus per entendre l’èxit d’una 
mostra que, any rere any, creix 
amb assistència i participació.
En el marc de la cloenda, l’al-
calde de Deltebre, Lluís Soler, 
ha detallat que “estem davant 
d’unes xifres que són històri-
ques i que mostren com, amb 
treball, esforç i perseverança, 
Deltebre és imparable i podem 
fer possible allò que semblava 

DELTEBRE

Més de 67.000 
degustacions 

venudes

Denuncien 
sis pescadors 
professionals 

per no 
senyalitzar les 

seves xarxes

impossible”. Soler ha recordat 
i realçat com a obra de Govern 
la recuperació de la DeltaFira, 
i la creació i l’impuls de Mescla 
per a projectar el bo i millor de 
Deltebre i del Delta de l’Ebre, i 
ha subratllat que “actualment la 
nostra és una fira de referència 
del territori, però també de país. 
Ens posarem a programar i a tre-
ballar una futura edició de Mes-

Un operatiu conjunt dels 
Mossos i la Guàrdia Civil, 
per detectar xarxes de pesca 
calades il·legalment al del-
ta de l’Ebre, ha acabat amb 
sis pescadors professionals 
denunciats administrativa-
ment i 40 arts de pesca de-
comissades. Els agents van 
desplegar-se per la zona de 
la desembocadura del riu 
amb l’objectiu de localitzar 
xarxes de pesca calades irre-
gularment. En punts com el 
refugi de pesca de la gola de 
Migjorn, van localitzar xarxes 
amagades i sense senyalitzar 
per dificultar-ne la seva de-
tecció, segons el comunicat 
de la Guàrdia Civil. Es trac-
ta d’un fet greu, atès que la 
no senyalització d’aquestes 
arts genera un perill per a la 
navegació de les embarca-
cions, que hi poden quedar 
atrapades. Les denúncies se-
ran remeses al Departament 
d’Acció Climàtica.

DELTA

cla que ha de donar continuïtat 
al seu exponencial creixement i 
també ha de permetre donar ca-
buda a més estands, més activi-
tats i més música”.

DELTA

considera insuficients els incre-
ments autoritzats per d'ICCAT 
davant l’abundància de tonyina 
que hi ha al Mediterrani. Al no-
vembre l’ICCAT (Comissió In-
ternacional per a la Conserva-
ció de la Tonyina Roja Atlàntica) 
va incrementar en un 12,6% les 
quotes en l’àmbit mundial de 
cara al trienni 2023-2025, in-
crement que a la UE va quedar 
en un 10%.  (La Cala Ràdio)

La producció de musclo 
caurà un 15%

La campanya del musclo al del-
ta de l’Ebre també ha començat 
amb la incertesa de veure en 
quines condicions es podrà ar-
ribar a l’estiu. 
D’entrada la producció caurà 
entre un 10 i 20% i es passarà 
dels 3,5 milions de quilos de 
producte a uns 3 milions. 
Després de la mortalitat de la 
cria per la calor al juliol de l’any 
passat, ha calgut comprar-la, 
però ha costat el doble del 

que és habitual i se n’ha com-
prat i sembrat menys. Les res-
triccions d’aigua als canals de 
regadiu també es fan notar en 
el creixement dels exemplars. 
El percentatge de producte de 
mida petita ha augmentat. La 
reducció de les aportacions 
de l’aigua dolça a les badies ja 
s’acusa a l’inici de la campanya i 
el mar té una salinitat “mai vista” 
en aquesta època.
(ACN)

EL PERELLÓ
Incendi 
forestal

Diumenge passat es va de-
clarar un incendi forestal al 
Perelló que ja va quedar con-
trolat, segons van informar 
els Bombers la matinada de 
dilluns. Els Agents Rurals van 
xifrar la superfície afectada 
en unes 2,62 hectàrees i van 
assenyalar les guspires d’una 
serra radial com a origen del 
foc. El responsable ja va ser 
identificat. 
Els Bombers van destinar 18 
unitats terrestres, tres heli-
còpters i dues avionetes. El 
foc va començar entre el Mas 
Pelagallos i la Cova d’en Ca-
nader, cap a Rasquera. (ACN)
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TORTOSA

El Parador de Tortosa ha aco-
llit el lliurament de les Beques 
Doctor Ferran 2023 i l’acte de 
comiat dels nous especialis-
tes, en la cita anual promo-
guda per la Fundació Doctor 
Ferran i l’Institut Català de la 
Salut Terres de l’Ebre. L’acte 
ha estat presidit per l’alcaldes-
sa, Meritxell Roigé, alcaldessa 
de l’Ajuntament de Tortosa, 
acompanyada per la directo-
ra dels Serveis Territorials de 
Salut de les Terres de l’Ebre, 

Entrega de les Beques 
Fundació Ferran 2023

Jordà assegura que treballaran perquè hi hagi 
aigua als canals del Delta més enllà del juliol

Acció Climàtica “treballarà amb 
les comunitats de regants” del 
delta de l’Ebre per salvar i “por-
tar a terme” tota la campanya de 
l’arròs. Caldrà que hi hagi als ca-
nals més enllà del mes de juliol, 
termini fins al qual la CHE (Con-
federació Hidrogràfica de l’Ebre) 
assegura la meitat de la conces-
sió. “A partir d’aquí ens haurem 
de tornar a asseure per veure 
si la garantia pot continuar”, ha 
apuntat la consellera. Teresa 
Jordà s’ha reunit a Madrid aquest 
dilluns amb la vicepresidenta del 
govern espanyol i ministra per 
a la Transició Ecològica, Teresa 
Ribera. En la trobada, Jordà ha 
demanat, com ja va fer per carta, 
que es garanteixi “el cabal eco-
lògic de l’Ebre”, tot i que no hi 
hagi cabal ambiental per al Delta 
establert al pla de conca.
Jordà ha recordat que en la co-
missió de desembassament de 
divendres, la CHE va garantir ai-
gua als canals de reg fins a final 
de juliol, una concessió de 20 

m3/s entre totes dues comuni-
tats de regants que el Govern ha 
demanat que es mantingui com 
a cabal ambiental per al delta 
de l’Ebre. L’aigua que va als ar-
rossars té una funció ecològica 
perquè alimenta badies i llacu-
nes.
Tot i que el Govern va fer aques-
ta demanda a la CHE advocant 

La consellera, Teresa Jordà. 

POLÍTICA

La consellera reclama 
“el cabal ecològic a 
l’Ebre” en la reunió 

amb Ribera, tot i 
que no hi hagi cabal 

ambiental per al 
Delta establert al 

pla de conca

Festa de la 
Cirera

al compliment de Pla Hidrològic 
de conca de l’Ebre (PHE), i com 
a “recordatori dels seus deures 
jurídics”, la norma de gestió no 
preveu un cabal ecològic per al 
delta de l’Ebre, i no hi estaria re-
conegut ni contemplat, com as-
senyala la Plataforma en Defen-
sa de l’Ebre (PDE). Com també 
apunten fonts del Departament, 

La Festa de la Cirera de Paüls 
tindrà lloc els dies 3 i 4 de 
juny.  L’ajuntament informa 
que torna la ruta de tapes.
“També es recorda que el dis-
sabte 3 de juny a les 21:45h hi 
haurà un sopar popular i des-
prés, a les 23h, l’actuació de 
Quico el Célio, el Noi i el Mut 
de Ferreries. Cal fer reserva i 
adquirir les entrades prèvia-
ment a les oficines de l’ajun-
tament. En finalitzar el con-
cert es farà la Cherry Boom 
Vol.2.0”.

PAÜLS

ROQUETES

Íngrid Roca, i de la presidenta 
de la Fundació Doctor Ferran, 
Rosa Ripollés. En una sessió 
preliminar, s’han presentat els 
resultats de set projectes be-
cats en la convocatòria de Be-
ques Dr. Ferran 2021 i 2022.

Debats electorals

L’emissora municipal de Ro-
quetes, Antena Caro, ha emès 
aquest dimecres, el segon dels 
dos debats electorals organit-
zats amb motiu de les elecci-
ons. En aquest segon debat hi 
han participat els caps de llista 
de cada candidatura política 
que es presenta a Roquetes.
Han intervingut al debat, d’es-
querra a dreta a la foto: Ivan 

Garcia Maigí, cap de llista 
d’ERC; David Poy Martínez, cap 
de llista de Movem Roquetes; 
Lidia Saura Benaiges, cap de 
llista de Junts per Roquetes i la 
Ravaleta; Georgina Ebrí Rodrí-
guez, cap de llista del PSC-CP 
i Vando Auguso, cap de llista de 
valents. La candidatura de VOX 
no va enviar el seu cap de llista 
al debat.

L’ALDEA
Festes de 

l’Ermita 2023
L’Aldea celebra este cap de 
setmana, fins dilluns, la festa 
en honor a la Mare de Déu de 
l’Ermita. L’ermita, reconstruï-
da al segle XVIII, està al costat 
d’una de les quatre torres de 
guaita que marquen el perfil 
de la localitat. La celebració 
inclou, entre altres, actes lú-
dics, culturals i religiosos, amb 
una processó a l’ermita, i una 
missa cantada amb la coral de 
l’escola de música de la loca-
litat. Bous, menjars populars, 
ball i activitats diverses tindran 
lloc per celebrar la festa du-
rant este cap de setmana, fins 
dilluns dia 29.

Tivenys va caminar per una 
bona causa. 137 persones es 
van solidaritzar comprant el 
seu dorsal en benefici de la 
Fundació Esclerosi Múltiple.
“Moltes gràcies a tots i totes 
per la vostra col·laboració!.
Moltes gràcies voluntàries 
i voluntaris de Tivenys i ve-
ïns i veïnes per demostrar 
una vegada més que som un 
gran poble”.

TIVENYS
Caminant per 

una bona causa

Acte de comiat 
dels nous 

especialistes

el cabal ambiental que s’atribu-
eix als canals de regadiu és la 
diferència entre el cabal ecolò-
gic mínim que ha de comptabi-
litzar-se a l’estació d’aforament 
de Tortosa (“últim mesurable”) 
i el volum que arriba a la de-
sembocadura. Segons la PDE, 
no existeix a la desembocadura 
cap punt de referència perquè 
“és imaginari”. “Es va fer per con-
fondre i fer-nos creure que havia 
augmentat el cabal ecològic”, ha 
recordat la portaveu de la PDE, 
Susanna Abella. (ACN)
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L’edició d’aquest 2023 del 
festival Eufònic ha incorpo-
rat al cartell el show audio-
visual immersiu amb visuals 
reactius del productor an-
glès de música electrònica 
Alex Banks. 
Entre les novetats, figura 
també el retorn del com-
positor alemany Arovane, 
referent de la música elec-
trònica dels noranta; “Zo” 
de Tarik Barri i Lea Fabrikant, 
una performance audiovi-
sual que fa dialogar l’espai 
3D i la improvisació vocal; 
o la transformació a ritme 
d’electro-pop experimental 
de LaFrancesssa. 
El certamen tindrà lloc entre 
el 24 i el 27 d’agost principal-
ment a la Ràpita, però en es-
cenaris de municipis ebrencs 
com Amposta, Tortosa, Ull-
decona o Roquetes. Aquest 
dimecres han sortit a la ven-
da els primers abonaments 
amb preu reduït.

Eufònic 
2023

AMPOSTA

DeltaChamber Music Festi-
val, el festival internacional de 
música de cambra a les Ter-
res de l’Ebre, amplia les seves 
dates i se celebrarà del 20 de 
juliol al 6 d’agost d’enguany. 
En la 8a edició, i per primer 
cop, es faran actuacions a les 
quatre comarques ebrenques. 
En concret, a Ulldecona, Del-
tebre, Flix, Roquetes, Horta 
de Sant Joan i Amposta, que 
en serà la seu. Segons els or-
ganitzadors, l’esdeveniment 
reunirà “els millors músics del 
món i del país per fer música 
conjuntament en i per al ter-

DeltaChamber Music Festival 
amplia dates

L’Ajuntament engega
 la 13a edició de la Ruta del Tast

L’Ajuntament de la Ràpita en-
gega la 13a edició de la Ruta 
del Tast amb tapes salades, 
dolces i còctels. Aquesta edi-
ció compta amb la participa-
ció de quinze establiments del 
sector hostaler per poder triar i 
gaudir de la tapa amb beguda, 
el tast dolç i el tast de còctel a 
un preu reduït. Els tasts, que es 
podran gaudir de l’1 al 4 i del 8 
a l’11 de juny, oferiran a la ciu-
tadania multitud de propostes 
fent un recorregut gastronò-
mic per la Ràpita. La proposta 
gastronòmica pretén dinamit-
zar el municipi amb tapes tí-
piques però innovadores, pen-
sades per donar a conèixer la 
gastronomia, la pastisseria i la 
cocteleria rapitenca més crea-
tiva. L’alcalde, Josep Caparrós, 
exposa que “la Ruta del Tast 
és una oportunitat per venir a 
la Ràpita els dos primers caps 
de setmana de juny a disfrutar 

de la gastronomia i els còctels 
que elaboren els establiments 
de la Ràpita a partir de produc-
tes de qualitat”. El preu del tast 
de la tapa és de 4 euros, inclou 
tapa i beguda i es podrà gaudir 
de les 12 a les 13.30 h i de les 
19 a les 21.30 h.

De l’1 al 4 i del 8 
a l’11 de juny

LA RÀPITA

LA RÀPITA

Demà dissabte, l’auditori mu-
nicipal de Sant Jaume d’Enveja 
acull la segona obra de les 34es 
Jornades de Teatre Amateur. 
El grup de teatre de l’Ametlla 
de Mar representarà El Florido 
Pencil.
Serà a les 21.45h a l’Auditori 
municipal.
Tempo Teatre posarà a la ven-
da les entrades el mateix dia, 30 
minuts abans de l’inici de l’obra.

Jornades de 
Teatre Amateur

SANT JAUME

ritori”. En el programa, amb 
el lema ‘Arrels i paraules’, hi 
participaran onze “excel·lents” 
instrumentistes del moment i 
dues de les “millors cantants 
del panorama musical” operís-
tic europeu i català.

ALCANAR

Eufònic celebrarà entre el 8 i 
l’11 de juny la primera edició 
del festival Montsònica, una 
aposta per desmuntar “tò-
pics” sobre la ruralitat ebren-
ca i mostrar com n’és de 
“contemporània”. 
Espais singulars dels pobles 
petits de l’interior del Montsià 
seran l’escenari, la Barraca de 
Quicolis (Freginals), la Bassa 
del Montsià (Ulldecona), el 
Safareig de la Plaça (la Sénia), 
la Torre de la Galera, la pla-
ceta de la Miliana o la plaça 
de l’Església (Ulldecona i la 
Sénia). 
A Montsònica s’han progra-
mat deu actuacions que “re-
visiten i reinterpreten” les tra-
dicions i costums locals des 
d’una perspectiva contem-
porània i des de “la diversitat 
i complexitat” de les zones 
rurals, un nou “diàleg entre 
música i patrimoni”.

Montsònica, 
un festival per 
trencar tòpics

MONTSIÀ

Jornades Gastronòmiques 
del Llagostí 2023

Un any més, es tornen a posar 
en marxa les Jornades Gastro-
nòmiques del Llagostí, impul-
sades pel Col·lectiu Gastronò-
mic d’Alcanar i les Cases, que 
se celebren del 27 de maig al 
18 de juny. 12 restaurants d’Al-
canar, les Cases i Alcanar Plat-
ja s’uneixen amb molta il·lusió 
per a presentar-nos uns menús 
amb el llagostí com a protago-
nista indiscutible. Jordi Monfort, 
regidor de Turisme, explica que 
“aquestes jornades tenen la fina-
litat de posar en valor el nostre 
llagostí, un producte de la cos-
ta ebrenca que és de referència 
pel seu gust i textura i, a la ve-
gada, reforçar la marca del mu-
nicipi com a destinació turística 
gastronòmica. Esperem que, 
com és habitual, les jornades 
siguen un èxit”. “Aquestes jorna-
des i  totes les accions conjun-
tes que s’han desenvolupat són 
un bon exemple dels fruits que 
la col.laboració entre l’Ajunta-

ment i el Col·lectiu pot donar 
quan es treballa amb motivació 
i amb un objectiu compartit”, 
comenta Àngel Llasera, porta-
veu del Col·lectiu Gastronòmic 
d’Alcanar i les Cases.

La programació de la 
8a edició arribarà per 
primera vegada a les 

quatre comarques 
ebrenques
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** FLIX: el Cicle superior d’Energies renovables es podrà cursar a l’Institut.
Aquest grau de formació professional de nova creació s’havia reclamat a Gandesa.

** BATEA: el candidat de l’UPTA (Unió per la Terra Alta), Joaquim Paladella, ha anun-
ciat en un acte electoral la instal·lació d’una fàbrica de panells LED a Batea.
Aluvisa i DCLED crearan d’entrada una vintena de llocs de feina qualificats amb una 
inversió inicial de 850.000 euros.

** ‘JUNTS PER GANDESA’ proposa la protecció ambiental de les faldes de Pàndols i 
Cavalls. El candidat, Carles Luz, aposta per declarar Bé d’Interès Paisatgístic aquesta
zona de gran valor ecològic per frenar la implantació de macro parcs.

** MIRAVET: els equips d’emergències han localitzat aquest diumenge al matí un ca-
dàver en un vehicle enfonsat al pas de barques de Miravet. Pels voltants de les 11.00 
hores, es va rebre l’avís que hi havia un turisme submergit al riu Ebre a la zona de lo 
Pas de Barca, que connecta la carretera C-12 amb la TV-3023. Els Mossos d’Esquadra 
investiguen les causes dels fets, que apunten a una mort accidental.

** LA CHE (Confederació Hidrogràfica de l’Ebre) tramita noves concessions d’aigua a 
Flix per generar energia hidroelèctrica. Dues empreses sol·liciten una captació inicial 
de 5 m3/s.

** RIBERA D’EBRE: sol·liciten autorització per a dos parcs fotovoltaics a Garcia i a 
Ascó. Una de les centrals tindrà una potència de 15 MW i la segona de 49,9 MW.

** L’ALCALDABLE d’Alternativa per Gandesa, Joan Aubanell, acompanyat del con-
seller d’Empresa i Treball, Roger Torrent, es va reunir amb diferents empresaris de la 
ciutat just abans d’oferir la xerrada “Gandesa, capital d’oportunitats”, per intercanviar 
parers i opinions sobre el present i futur del municipi.

** FLIX: veïns d’arreu de la Ribera d’Ebre, van participar a la Festa de les Cigonyes 
per donar a conèixer el patrimoni natural de la comarca. La cita és una magnifica 
oportunitat, cada any, de visitar i descobrir la Reserva Natural de Sebes i el Meandre 
de Flix, on fa més de tres dècades que s’està recuperant i afavorint la biodioversitat.

En 1 minut

El Fons de Transició Nuclear, el repte de rellevar
dos mil llocs de treball “qualificats i ben remunerats” 

en deu anys
El Fons de Transició Nuclear és 
l’última basa que pot “salvar” 
un futur sense les centrals nu-
clears a les Terres de l’Ebre i el 
Camp de Tarragona. La meitat 
dels ingressos de l’impost nu-
clear -que es recapta des de fa 
dos anys a les propietats- han 
de servir per impulsar i finançar 
projectes que generin ocupa-
ció abans que tanquin. El repte 
és generar –i rellevar- els més 
de dos mil llocs de treball de 
les plantes d’Ascó i Vandellòs, i 
fer-ho amb les mateixes condi-
cions i qualitat, “llocs de treball 
tècnics, qualificats i ben remu-
nerats”. Ajuntaments i agents 
socioeconòmics aposten per 
promoure un model mixt entre 
petites i mitjanes empreses lo-
cals i l’arribada de grans indús-
tries, i reclamen més sòl indus-

trial a la Generalitat.
La falta de sòl industrial per 
oferir a les futures indústries 
és un neguit compartit a molts 
dels municipis de les àrees nu-
clears. L’alcalde de Móra d’Ebre, 

Alcaldes i agents  socioeconòmics apressen l’arribada dels recursos i 
defensen un model mixt de pimes i grans  indústries

FLIX

perquè amb els Fons de Tran-
sició Nuclear, el polígon de la 
capital de la Ribera d’Ebre “és 
una opció més que interessant” 
i la segona fase ja està desen-
volupada i implantada.

També a Batea i Gandesa, els 
dos únics polígons desenvolu-
pats de la Terra Alta, necessiten 
més sòl industrial. El candidat 
socialista recorda a la Gene-
ralitat que “té l’obligació de 
desenvolupar-ne més” perquè 
“no pot ser” que no en tinguin 
per oferir. 
“Els recursos s’han d’utilitzar bé 
i que empreses i ajuntaments 
puguin oferir oportunitats per 
donar equilibri al territori”, ha 
defensat.
La segona reunió de l’òrgan de 
govern dels Fons ha de comen-
çar a avaluar projectes al mes 
de juliol, i repartir els diners als 
ajuntaments.
El Fons Nuclear ha de tenir 
l’únic objectiu “d’atreure inver-
sors” i potenciar les empreses 
autòctones. (ACN)

i candidat de Junts a la reelec-
ció, Rubén Biarnés, va demanar 
recentment a l’INCASÒL que 
la tercera fase del polígon de 
la Verdeguera s’inclogui en els 
pressupostos de l’organisme 

ribera/terra alta
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terres de l’ebre

terres de l’ebre

“La Ràpita, centre de referència 
de l’economia blava al litoral català”

Esquerra Republicana de Cata-
lunya (ERC) considera l’econo-
mia com un eix de desenvolu-
pament imprescindible per al 
futur del poble i de la gent de 
la Ràpita, per això l’objectiu és 
aprofitar els actius propis, na-
turals i humans, per potenciar i 
revitalitzar l’economia local.
Per això proposa nombroses 
actuacions en l’àmbit econòmic 
per impulsar el municipi i segui-
rà treballant “colze a colze amb 
els actors econòmics del po-
ble, la Confraria de Pescadors, 
el col·lectiu de cuina, l’estació 
nàutica, la unió de comerç ra-
pitenc, per consolidar la Ràpita 
com el referent turístic i gas-
tronòmic del sud de Catalunya 
i treballarem pel segell Destí 
Turisme Intel·ligent, reconegut 
internacionalment a partir de la 
sostenibilitat i la innovació. En 
este sentit, creiem molt impor-
tant tirar endavant l’organitza-

ció d’un esdeveniment que mos 
acabe convertir en un referent 
nàutic al litoral mediterrani, una 
fira marítima que potencie les 

POLÍTICA

nostres característiques idònies 
per a la pràctica dels esports 
nàutics, ja que tenim un espai 
únic a la badia dels Alfacs, el 

Esquerra la Ràpita  promou l’aprofitament dels actius propis per potenciar i  revitalitzar 
l’economia local amb accions com la dinamització del Centre d’Economia Blava, l’acreditació

Destí Turisme Intel·ligent i la Fira Ràpita Marítima, entre d’altres.

Progrés per La Ràpita i el PSC han publi-
cat a les xarxes un emotiu vídeo on es 
fa un retrat personal del candidat ‘Xapo’ 
Reverté. 
També parla d’alguns dels projectes que 
vol portar a terme la candidatura, com 
són l’escola d’Hoteleria i l’Hotel al Mar, 
que incidiran en el progrés econòmic del 
mateix municipi. Reverté, al video, des-
taca que “a nivell personal he aconseguit 
molt. I ara em toca tornar tot el que m’ha 
donat la Ràpita i fer-ho amb l’experièn-
cia que tinc com empresari. Assumei-

xo este nou repte per estar al servei de 
les rapitenques i els rapitencs. M’agrada 
ajudar a la gent. I a la Ràpita hi ha molt 
bona gent, és un poble acollidor. I s’ha 
n d’aprofitar tots els recursos i atractius 
dels que disposa. Penso que seria bo per 
tothom viatjar i conèixer altres indrets, 
per veure el que hi ha fora. Valorem més 
el que tenim. La mundologia és bona per 
aprendre i progressar. I este és el meu 
objectiu. Arribo per a què tots siguem al-
caldes, del primer fins a l’ultim. I ser un 
alcalde de tots”. 

Progrés per la Ràpita – PSC 
publiquen el vídeo “més
emotiu de la campanya”

Club Nàutic, la Marina St. Car-
les, més de 1.800 amarres, per 
tant, hem de tenir també este 
esdeveniment per a potenciar 

la capitalitat nàutica del nostre 
poble” - ha explicat l’alcalda-
ble Josep Caparrós que també 
destacava el recolzament in-
condicional al sector pesquer 
“perquè és un dels pals de paller 
de l’economia del nostre poble 
que viu moments molt compli-
cats per les normatives de l’estat 
espanyol en contra dels interes-
sos del sector pesquer local, del 
sector pesquer de la Mediterrà-
nia i des de l’Ajuntament, hem 
estat, estem i estarem al costat 
de les nostres confraries, Sant 
Pere i del Carme, perquè no-
més amb la col·laboració entre 
els sectors econòmics i l’Ajun-
tament podrem tirar endavant 
l’economia rapitenca”.

Un hotel dins del mar, una de les grans 
propostes de ‘Xapo’ Reverté
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** EL GRUP MUNICIPAL Més Orta-AM va presentar al cinema d’Horta de 
Sant Joan la candidatura per a les eleccions d’aquest diumenge amb cares 
noves i energia renovada per continuar el projecte que van engegar fa qua-
tre anys. Durant l’acte, es van presentar les persones que formen la llista i 
van fer balanç del mandat 2019-23, explicant les accions dutes a terme fins 
ara i van compartir els projectes que estan en marxa i les propostes de futur, 
com ara la construcció d’una sala de vetlles i una bassa d’emmagatzematge 
d’aigua.

** BARCELONA acull el primer Olifest DOP Terra Alta. L’esdeveniment, que 
se celebrarà el 31 de maig a l’Antiga Fàbrica DAMM, pretén donar a conèixer 
la versatilitat a la cuina i les qualitats úniques per a la salut de l’oli d’oliva 
verge extra de la DOP Terra Alta.

** CAMARLES: el fabricant de canonades i accessoris de Polièster Reforçat 
amb Fibra de Vidre (PRFV) Amiblu s’ha adjudicat el subministrament de 5,3 
km de canonades de PRFV en Valdurrios (Saragossa) per valor d’1.389.193,48 
euros. Aquest empresa conjunta de Amiantit i Hobas Europe amb seu a Àus-
tria (Klagenfurt), compta amb una planta de producció a Camarles de 35.000 
metres quadrats de superfície, en la qual treballen 185 empleats.

** AMPOSTA: dissabte dia 17 de juny es disputarà la 23a Travessia d’Ampos-
ta Nedant l’Ebre (6è Memorial Manel Ayxendri). A les 10:00 h. tindrà lloc la 
prova curta (500 m) per als nascuts entre el 2009 i el 2011 i a les 11:00 h 
es disputarà la prova llarga (2.005 m) per als nascuts abans del 2008 (2008 
inclòs). Les inscripcions es poden fer directament a la web del CN Amposta.

** AMPOSTA: la regidoria de Cultura i Memòria Històrica de l’Ajuntament 
d’Amposta i l’Institut d’Estudis Comarcals del Montsià (IECM) han convocat 
el 17è Premi Literari de Teatre la Carrova. Fins l’1 de desembre es poden 
presentar obres, que han de ser originals i inèdites, escrites en català i sense 
compromisos de publicació ni representació. Tant la temàtica com l’exten-
sió són lliures. Això sí, s’admetrà una sola obra per participant.

En 1 minut

Les obres de la guarda de protecció 
de la badia dels Alfacs
es faran a final d’any

Les obres per construir una 
guarda de protecció al llarg 
de la badia dels Alfacs podrien 
començar el darrer trimestre 
d’enguany. Aquesta setmana la 
direcció general de Polítiques 
de Muntanya i del Litoral, amb 
la conformitat de Costes de 
Tarragona del Ministeri per a la 
Transició Ecològica, ha donat 
el vistiplau al projecte. El trà-
mit permet que es pugui licitar 
el projecte aviat. S’actuarà en 
12.900 metres de la costa en 
tres fases. La guarda de protec-
ció tindrà una cota d’1,20 metres 
per sobre el nivell del mar i uns 
4 metres d’amplada, i serà tran-
sitable. Les dues primeres fases 
de l’obra, inclosa en l’Estratègia 
Delta d’Acció Climàtica, costa-
ran 10,5 MEUR. Es respectarà la 
nidificació de les aus i la cam-
panya de reg i cultiu de l’arròs. 
L’Estratègia Delta preveu una 
inversió de 116,7 milions d’euros 

fins al 2032 en actuacions per 
la gestió dels sediments, l’esta-
bilització del frontal deltaic, la 
protecció de la part interior del 
Delta o la millora de la gestió in-
tegral de l’aigua dolça.
Al febrer es van iniciar els treballs 
del Pla de reforç de les guardes 
de protecció de les basses del 

LA RÀPITA

delta de l’Ebre, amb una inversió 
de 2,6 milions. També s’ha fet 
un mostreig de sorres a la costa 
deltaica per estudiar el possible 
reforç del Fangar, la Marquesa, 
l’illa de Buda i el Trabucador –es 
preveu mobilitzar 11 milions de 
metres cúbics de sorra -.
(ACN)

Oliveres mil·lenàries del 
Territori Sénia rep un 

reconeixement de la FAO

Dilluns passat i a la seu de la 
FAO a Roma, el Director Ge-
neral de la FAO, QU Dongyu, 
va lliurar a Mª Teresa Adell 
(Gerent Mancomunitat Tau-
la del Sénia) i Jaume Antich 
(President Associació Territo-
ri Sénia) el reconeixement a 
Oliveres mil·lenàries del Terri-
tori Sénia com SIPAM (Siste-
ma Important Patrimoni Agrí-
cola Mundial), sent un dels 
74 que hi ha a tot el món i 

dels cinc existents a Espanya: 
‘Valle Salado de Añana’ (Àla-
ba), ‘Uva pasa en la Axarquia’ 
(Màlaga), ‘Oliveres mil·lenà-
ries Territori Sénia’ (Castelló, 
Tarragona i Teruel), ‘Regadíu 
Històric de l’Horta de Valèn-
cia’ i ‘Montañas de Lleón’. 
Havent-se lliurat els dos pri-
mers el 2018, aquesta vegada 
es van donar els altres tres: 
Oliveres Mil·lenàries, Horta de 
València i Montañas de León.

SOCIETAT
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ENLAIREM DELTEBRE

L’equip d’Enlairem Deltebre ha 
presentat part de les propos-
tes econòmiques i de progrés 
del Programa de Govern. Unes 
propostes que, com ha remar-
cat l’alcalde, Lluís Soler, han 
de permetre “continuar amb el 
punt d’inflexió d’aquests últims 
anys”. S’han donat a conèixer 
més de vint propostes distri-
buïdes en quatre àmbits dife-
rents: dinamització territorial, 
enfocament turístic, acció co-

“Continuar amb la 
transformació del municipi” 

S’enfronta a 18 anys de 
presó per intentar matar 

dos veïns l’any 2022

L’Audiència de Tarragona ha 
començat a jutjar aquest dijous 
un home per intentar matar 
dos veïns d’Horta de Sant Joan 
a qui va propinar diverses pu-
nyalades. Fiscalia li demana 18 
anys de presó per dos delictes 
d’homicidi en grau de tempta-
tiva i per un delicte de violació 
de domicili. 
Els fets es remunten al 26 de 
juny de l’any 2022 quan l’ho-
me va entrar a l’habitatge de 

les víctimes, on va atacar a una 
dona i després al seu fill, el 
qual va intentar aturar l’agres-
sió. L’investigat, que es troba 
en presó preventiva des del 29 
de juny del mateix any, serà 
l’últim en declarar a la vista. 
La fiscal també sol·licita una in-
demnització de més de 4.500 
euros de responsabilitat civil. 
La defensa del processat n’ha 
demanat l’absolució.
(ACN)

HORTA
Espai per 

a xiquetes 
i xiquets 

a l’antiga 
Cooperativa de 

consum
En el marc de la presentació 
de l’eix primer del progra-
ma d’ERC Deltebre Infància, 
joventut, gent gran i tu, els 
republicans han anunciat 
que crearan un espai per a    
xiquetes i xiquets a l’anti-
ga Cooperativa de Con-
sum, recentment adquirida 
per l’Ajuntament. L’objectiu 
d’aquest espai és conver-
tir-se en un punt polivalent 
per fer activitats infantils, 
festes d’aniversaris i activi-
tats de lleure amb les xique-
tes i xiquets de Deltebre. 
D’altra banda, la candidatu-
ra republicana ha presentat 
l’eix 5 del seu programa de 
govern, que es centra amb 
l’espai públic i la transfor-
mació verda. 
Una de les propostes elec-
torals dels republicans es 
la creació d’una comunitat 
energètica local que abas-
teixi al Polígon Industrial 
“Les Molines”, Riumar i el 
nucli urbà de Deltebre que 
“facilitarà l’ús d’energies re-
novables i el consum res-
ponsable”.

DELTEBRE

“La MAT és un 
projecte de la 

sociovergència de 
sempre”

L’AMPOLLA

mercial i sector primari. Soler 
també ha afegit que “Deltebre 
només pot mirar cap al futur 
amb polítiques econòmiques 
que impulsin i que tinguin en 
compte els diferents sectors. 
Des de la visió de futur amb 
el desenvolupament urbanís-
tic, i també des de l’orgull de 
poble amb nous equipaments 
i infraestructures que ens han 
de facilitar continuar amb la 
transformació de Deltebre”.

Objectiu: “salvaguardar el 
litoral costaner”

En la reunió de treball entre 
Sumem l’Ampolla i Junts per 
l’Ampolla es va acordar, per 
unanimitat de tots els mem-
bres participants, que l’eix prin-
cipal de treball de la pròxima 
legislatura de l’ajuntament és 
la lluita per salvar la badia del 
Fangar,  la platja de l’Arenal i la 
lluita contra la regressió del li-
toral costaner. El cap de llista de 
Junts i actual alcalde l’Ampolla, 
Francesc Arasa, afirmava que “la 
Candidatura de Junts i Sumem 

l’Ampolla farà bandera i prioritat 
de la defensa de la nostra badia, 
i del nostre ecosistema. És el 
nostre millor actiu i no podem 
deixar que es perdi per culpa 
d’altres administracions. Ens ju-
guem el nostre futur com a po-
ble i no ho podem permetre”. De 
fet, el canvi climàtic, la regressió 
de l’Arenal i la protecció de l’en-
torn natural de l’Ampolla és un 
punt clau que ha provocat “mol-
ta sensibilitat” a la formació polí-
tica que encapçala Arasa.

“Energia 100% 
renovable, 

democràtica i 
de proximitat”
Els alcaldables republicans 
posen el focus en la sosteni-
bilitat, la gestió de l’aigua i la 
transició energètica. Els can-
didats i candidates d’Esquer-
ra Republicana han exposat 
els compromisos i propostes 
en l’àmbit de la sostenibilitat, 
la gestió de l’aigua i la tran-
sició energètica. Així ho han 
traslladat tres alcaldables 
ebrencs des de Roquetes: 
Victòria Almuni, cap de llista 
per la Sénia, l’alcalde i candi-
dat de Roquetes, Ivan Garcia 
i el candidat d’Alternativa per 
Gandesa, Joan Aubanell.

Esquerra s’oposa al 
projecte de la línia de 
molt alta tensió (MAT) 

Maria Jesús Viña, diputada del 
Parlament, acompanyada dels 
alcaldables republicans de 
Móra d’Ebre, Garcia, la Fatare-
lla, Gandesa, Corbera d’Ebre i 
Ascó, ha recordat que Esquerra 
Republicana: “Ens hi hem opo-
sat, ens hi oposem i ens opo-
sarem, al projecte de la línia de 
molt alta tensió (MAT) privada 
de Forestalia “Valmuel-Be-
gues”, perquè tot i l’origen 
renovable de l’energia produ-
ïda, s’empara en un model de 
producció i distribució d’ener-
gia de grans oligopolis, donant 
continuïtat a l’actual estructura 
del mercat elèctric i les disfun-
cions que genera en el cost de 
l’energia”. 
La línia que pretén connectar 
l’energia produïda a 274 km del 
lloc on es produeix, causant 
un elevat impacte econòmic, 
paisatgístic, ecològic, cultural i 
agrícola al llarg de les més de 
180 km de línia en territori ca-

talà, amb més de 470 torres i 
impactant a 40 municipis, en-
tre els quals, Batea, Gandesa, 
Corbera, La Fatarella, Ascó, 
Móra d’Ebre i Garcia. 
Viña ha denunciat que “la MAT és 
un projecte de la sociovergència 
de sempre, ara però amagada 
darrere Forestalia. D’una banda, 
són precisament exrepresen-
tants de CiU els principals pro-
motors i defensors de Forestalia 
i els seus projectes. I de l’altra, 
si aquesta línia pot tenir alguna 
opció de ser aturada, no és per 
la determinació dels governs del 
PSOE-PSC, sinó per l’oposició 
d’Esquerra i com a conseqüèn-
cia dels informes desfavorables 
Del Govern de la Generalitat”.

POLÍTICA

terres de l’ebre
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BANQUETES 
CALENTES  
Situació d’entrenadors. Re-
novacions a Camarles, Móra 
la Nova i Ampolla amb  Gi-
labert, Ambrós i Diego. A la 
Sénia arriba Albert Bel. Xavi 
Cid torna al ruedo fitxant per 
l’Aldeana (Ivan que va ser 
el seu segon a Camarles va 
ser la clau d’aquest fitxat-
ge). Al Gandesa li han ofert 
la renovació a Ivan Romeu 
que encara no ha pres la 
decisió. Fusió del Tortosa 
i Ebre Escola. Les apostes 
pugen per a Jordi Fabregat. 
El solter d’or, Pepe Balart, 
vaig dir fa uns mesos que 
tindria dues ofertes, Catalò-
nia i Remolins-Bítem, equip 
en el que no seguirà el seu 
mister Subi.Si no és l’escollit 
Pepe per a la fusió, anira al 
Catalònia, si no n’hi ha es 
quedarà a l’Ebre Escola.  A 
Amposta i Ulldeco el run run 
està gairebé beneït, Serrano 
anirà a l’Ulldecona (al final 
s’han abraçat) i Ferran Simó 
entrenarà a casa. Faran bona 
feina. Les no renovacions a 
La Sénia d’Adrian, de Moha a 
Ulldecona i de Serrano a Am-
posta mostren que  injust és 
el futbol. Les banquetes de 
2a catalana estan perfilades, 
només falta Remolins-Bítem. 
¿Hi anirà Guillermo Cama-
rero? O si no renova Ivan, 
¿podria anar al Gandesa?. ¿O 
prendrà uns mesos sabàtics?. 
I amb tant ball d’entrena-
dors, un dels grans que tenim 
al nostre futbol, Antoni Tei-
xidó, no és a l’agenda de cap 
equip. Surrealisme ebrenc.

CELMA

ANTI 
Una persona anti  és aquella 
que és oposada o contrària. 
Darrerament, sento molt 
esta paraula. Sembla ser 
que perquè un tingui una 
opinió diferent és anti. No ho 
veig així. I més a l’any 2023. 
Però o estàs amb mi o estàs 
contra mi. 
El cert és que en els anys de 
professió he sentit que sóc 
anti de molts equips. ¿És 
possible ser anti tots?  
Bé, cadascú té seu punt de 
vista. Intento mantindre 
certa  equidistància. I en el 
cas de la unió del Tortosa i 
l’Ebre Escola no sóc ni anti 
un ni anti l’altre. Però que 
jo no estigue d’acord a la 
forma en què s’ha gestionat 
tot no vol dir que sigui anti 
el projecte. Jo penso que les 
assembles s’havien d’haver 
fet amb més antelació i, si el 
soci estava d’acord, després 
teixir la fusió. 
Sóc dels que penso que seria 
positiu per la ciutat tenir dos 
equips a Primera catalana. 
Ara, si no és viable econòmi-
cament, poc es pot fer. I els 
que voldrien mobilitzar-se 
no s’aixequen del sofà. És 
veritat, s’està més còmode. 

Per tant, solament opino. 
No sóc anti. Al contrari. Si 
s’acaba fent la unió caldrà 
mirar-ho com que és la solu-
ció i els socis així ho hauran 
decidit. De totes formes, par-
lo amb socis de les dos parts 
i tenen clar el seu vot. La 
setmana vinent sabrem els 
resultats. I si és cert el que 
diuen ara. Falta una setmana. 

MICHEL

Carlos Rios va informar dilluns, 
a Canal TE que la temporada 
vinent continuarà entrenant a 
la Rapitenca. Es confiava amb 
la seua continuitat i dilluns va 
fer-se oficial.
El tècnic va manifestar que 
“estic molt bé a la Ràpita i a la 
UE Rapitenca i, per tant, valo-
ro positivament poder seguir 
i amb això ens hem posat ja a 
treballar”. Sobre si vindrien ju-
gadors andalusos a la Rapiten-
ca, el mister responia que “dins 
de les possibilitats pressupos-
tàries buscarem reforçar-nos. 
Jo provinc d’allí i no espot des-
cartar que pugui venir algun 
jugador. Però poden ser anda-
lusos o d’un altre indret, sem-
pre que siguin bons jugadors i 
que s’adaptin al projecte”. 
En la mateixa línia, per si 

Carlos Rios renova
amb la Rapitenca

s’apostarà per jugadors del ter-
ritori que estan en altres clubs, 
Rios explicava que “és el ma-
teix cas, si s’adapten i són ju-
gadors vàlids per a la Tercera 
Federació, contemplarem to-
tes les possibilitats, siguin de la 
comarca o un d’un altre lloc”.
Durant la setmana ja s’ha infor-
mat de la renovació d’un dels 
capitans de l’equip rapitenc, 
Àlex Forés.

El tècnic va 
confirmar-ho 

dilluns, a Minut 91

L’Ascó va empatar a casa (0-0) 
contra el Valls, equip que  lluita 
per ser el millor segon dels tres 
grups de la Primera catalana per 
poder jugar la copa del Rei la 
propera temporada. 
L’equip vallenc va ser domina-
dor i va disposar de més oca-
sions, fallant un penal al primer 
temps. Jordi López, mister de 
l’Ascó admetia que “no va ser 
un bon partit nostre en l’aspec-
te ofensiu però cal valorar que 
el rival era el segon classificat, 
i ens va sotmetre en diverses 

Empat èpic de l’Ascó (0-0)
fases del partit. No obstant, en 
l’aspecte defensiu, en general, 
nosaltres vam estar a un bon 
nivell”. El porter local, Lluc, va 
tornar a ser dels destacats. En la 
darrera de les seues intervenci-
ons, va topar amb el pal i es va 
lesionar. L’Ascó ja jugava amb 
deu per l’expulsió de Roda (77’). 
Amb els canvis exhaurits, els 
de la Ribera van acabar amb 9 i 
amb un jugador de camp, Han-
za, sota els pals. Fou en temps 
afegit però Hanza va evitar la 
derrota amb una bona aturada. 

El CF Ampolla i la UE Rapitenca 
podrien tenir vincles la tempora-
da vinent, sent l’equip ampollero 
filial del club rapitenc. Fins ara 
només és una proposta en es-
tudi. Llàtzer, president de l’Am-
polla, admetia que “ens hem de 
reunir i parlar-ne. I si hi ha viabi-

L’Ampolla estudiarà ser 
filial de la Rapitenca

litat, com és lògic, es plantejaria 
en assemblea i el soci decidirà. 
No tenim cadet ni juvenil i això 
és un inconvenient que amb 
esta unió podria no ser-ho”. 
Llàtzer seguirà sent un puntal al 
club però no com a president. El 
nou president serà Ferran Galve. 

TERCERA FEDERACIÓ
PRIMERA CATALANA

Vilanova-Ascó  dissabte 17h

SEGONA CATALANA (Ascens)

Aldeana-Canonja diss 18h

Ebre Escola-Tortosa diss 19h

Morell-Pobla diss 19h

J i Maria-Ulldecona diu 18h

3A CATALANA  

Rapitenca-la Cava  avui 20.30h

Tortosa-Benissanet diss 16.30

Flix-Gandesa diss 16.30

S Bàrbara-Perelló diss 18h 

Roquetenc-Amposta diss 18h

Corbera-Masdenverge diu 16.30h

Xerta-J i Maria diu 17.30h

Godall-Ametlla diu 18h

4A CATALANA 

Gandesa-Ginestar diss 16.30h

Catalònia-La Galera diss 16.30h

Alcanar-S Jaume diss 17h

La Cava-Fatarella diss 17 h

Pinell-J i Maria diss 17h

Tivenys-Aldeana diss 17h

Amposta-Ametlla 17h

Olimpic-Camarles diss 17h

El canal 
ESPORTS TE 

passa a dir-se 
CANAL TE24 

LA PROPERA

Minut 91:
· Dilluns:20.30 h

a Canal TE24 i 23 h a Canal TE

· Dimarts: 21 h
a Canal TE24 i 23 a Canal TE

El partit de Canal TE:
Ebre Escola-Tortosa

dissabte 23:30h
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SEGONA CATALANAUlldecona- 
Morell (0-1)

L’Ulldecona va perdre contra 
el Morell (0-1). Segons Moha, 
mister del conjunt faldut, “es 
nota el desgast, amb molta 
càrrega de minuts. Els juve-
nils que van jugar també ho 
havien fet el dia abans. Tot 
plegat s’està fent llarg este 
final de temporada. I pel que 
fa al partit, va guanyar qui es 
jugava més que era el Morell 
que depèn d’ell per assolir la 
quarta plaça. Ells van ser més 
intensos, en els duels i a na-
tros, amb la baixa de Dani, 
ens va costar generar. De fet, 
vam tenir una ocasió per a 
poder marcar amb un tret al 
pal. No obstant, ells van estar 
còmodes en l’aspecte defen-
siu i, a més, van disposar de 
contres per a ampliar l’avan-
tatge. La seua victòria va 
ser justa. Només teníem un 
canvi, i al final 0-1. Crec que 
l’equip es va resignar amb la 
situació actual i no va com-
petir com els darrers partits. 
Seguirem treballant, tot i el 
moment actual, per acabar la 
temporada, en les dues jor-
nades que falten, de la mane-
ra més digna possible”.   

El Tortosa puja a Primera
El Tortosa va empatar al camp 
de la Pobla B (0-0), assolint el 
punt que li mancava per, a falta 
de dues jornades, assegurar la 
plaça d’ascens i, d’esta forma, 
afegir-se a la Canonja i l’Ebre 
Escola que ja havien pujat en 
setmanes anteriors. 
Partit igualat en el que el Tor-
tosa va tenir control del joc al 
primer temps, disposant de 
dues ocasions en accions a 
pilota aturada. La Pobla, però, 
arran de dues recuperacions a 
camp contrari, també va avisar 
amb dues oportunitats molt 
clares. A la represa, el ritme 
del joc va baixar. El partit es va 
travar. Cap dels dos equips va 
gaudir de profunditat. A la Po-
bla l’empat li permetia sumar 
en la seua lluita per ser un dels 
millors quarts de la categoria. 
A darrera hora, els ebrencs van 
disposar de dues opcions, una 
molt clara. Al final, 0-0 i el Tor-
tosa que va consumar l’ascens.
Jordi Fabregat, tècnic del Tor-
tosa, en acabar el partit, estava 
emocionat: “en estos moments 
passen moltes coses pel cap. 
Recollim tots els sacrificis que 
hem fet durant l’any. La re-
alitat és que no ha estat gens 
fàcil assolir l’ascens. Els juga-

dors han fet molt perquè sigui 
possible. Hem anat tots en la 
mateixa direcció, tant directi-
va com equip i cos tècnic. Tot 
plegat, és una satisfacció per a 
un club que feia temps que no 
en tenia”. L’ascens es va cele-
brar dissabte: “les coses posi-
tives quan passen ja no tenen 
importància. I quan les perds 
els hi dones molta. Jo he estat 
a totes les bandes. I valorem 
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PLAY OFF ASCENS. Jornada 12

A falta de dues jornades consuma l’ascens 
després de l’empat a la Pobla

Ebre Escola-Aldeana, 1-0
L’Ebre Escola, que ja havia asso-
lit l’ascens, va rebre el passadís 
honorífic de part de la UE Alde-
ana. Posteriorment, es va dis-
putar el partit i els de Balart van 
imposar-se 1-0, amb un gol de 
penal a la represa. 
Josep Balart, mister de l’Ebre 
Escola: “l’equip va fer una pri-
mera meitat molt completa en 
un ritme de joc molt alt. En pilo-
ta vam estar molt bé, generant 
ocasions clares, fent dos pals. A 
més, no vam passar angúnies, 
tot i que va haver alguna pèrdua 
fruit de la precipitació per voler 
arribar ràpid a l’àrea contrària i 
obrir el marcador. A la represa 
va ser important avançar-nos 
amb un penal que va ser clar. 
Però, malgrat fer un altre pal 
més tard, l’equip ja no va tenir 
la mateixa energia. Ells, amb els 
minuts, es van sentir més se-
gurs i natros vam arribar al final 
amb incertesa per l’ajustat del 
marcador. No obstant, l’equip 
va tornar a estar molt sòlid i 
va conservar un avantatge que 

ens permet mantenir la segona 
plaça que és l’objectiu a hores 
d’ara”.
Ferran Simó, tècnic de l’Aldea-
na: “l’equip està molt limitat de 
recursos sobre tot en l’aspec-
te ofensiu. Volíem que el partit 
fora llarg, en el que estéssim 
vius durant molts minuts. Es 
cert que ells amb Omar, que és 
un jugador desequilibrant, ens 
van generar per marcar. Però no 
vam encaixar en cada arribada 
del rival i això ens va permetre 
conservar el 0-0 al descans. A la 
represa, tot i rebre el gol, l’equip 
va tenir més profunditat. I al fi-
nal vam fer sensació que esta-
va més a prop l’1-1 que el 2-0. 
L’equip va competir i, tot i el 
seu estat i com arriba al final de 
temporada, va donar la cara que 
és el més important”. 

Canonja-Jesús i Maria, 3-1
El Jesús i Maria va perdre al 
camp del líder la Canonja (3-1). 
Els partidalencs van avançar-se 
en el marcador amb un gol de 
Borràs. A la represa la Canonja 
va empatar i en els darrers mi-
nuts va sentenciar amb el 3-1. 
 Lluís Fornés, tècnic del J i Ma-
ria: “ va ser un molt bon partit. 
Una gran primera meitat nos-
tra, en la que vam tenir diverses 
ocasions que va evitar el seu 
porter. I amb un tret de falta 
de Borràs vam fer el 0-1. Penso 
que un 0-3 al descans no ha-
gués estat injust. Però a la sego-
na meitat, durant els primers 20 
minuts, ells  van ser molt inten-
sos; ens van tancar a la nostra 
àrea i ens van remuntar el par-
tit. Després, ja a la desesperada, 
natros vam fer un pas avant per 
intentar empatar. No obstant, 
en una contra ells van senten-
ciar. Va ser una llàstima perquè 
al primer temps mereixiem un 
resultat més ampli que ens ha-
gués donat més seguretat per al 
segon. Res més, felicitar a la Ca-

nonja per la victòria i l’ascens i al 
meu equip per la feina, sobre tot 
per una primera meitat extraor-
dinària en la que només ens va 
mancar més eficàcia”.

molt el que hem aconseguit. 
Ara estàvem en un moment 
complicat. Sabíem que si no 
ho aconseguíem, hagués estat 
un cop molt fort anímicament. 
Durant la temporada hem ar-
riscat i hem fet una proposta 
engrescadora quant a joc per 
a natros, per disfrutar durant el 
camí. Per això valorem el pre-
mi. Han hagut moments durs 
però que amb la unió col.lecti-

va els hem superat”.  
Fabregat afegia que “la Pobla 
sabia que si guanyava tenia op-
cions per ser tercer.  I a natros, 
cas de perdre, ens hagués cal-
gut esperar una altra setmana. 
Per això era molt important el 
partit i l’equip va estar a l’altura. 
Hem assolit l’objectiu en esta 
jornada i penso que el CD Tor-
tosa s’ho mateix”. 
Manu i Roger van ser les baixes 
en defensa. Per això, un cadet 
va ser convocat: Herranz. El 
Tortosa jugarà el derbi demà 
dissabte contra l l’Ebre Escola.

Els de Lluís Fornés 
van avançar-se 

amb gol de Borràs, 
però a la represa 

el líder va remuntar

Adrian: “no 
m’ha agradat 

la decisió de la 
junta”

Adrian Gonçalves no seguirà 
a la Sénia. El tècnic comen-
tava que “la veritat és que no 
puc dir que m’agrade la deci-
sió de la junta però ho porto 
amb molta tranquil.litat. El cos 
tècnic sabem la feina que s’ha 
fet.  Se me va oferir la possibi-
litat d’agafar l’equip quan nin-
gú volia. La situació era molt 
complicada i al final, malgrat 
tot, es va assolir l’objectiu.  Es-
tic molt satisfet sobre tot per 
la forma. La plantilla ha cres-
cut, jugant amb molta gent 
de casa, sent l’equip més jove 
de la història. Però ara ha es-
tat una decisió de la junta. 
Després de cessar a David 
Vilanova es van quedar noms 
damunt de la taula i al final 
han decidit això. Per la meua 
part, acceptar la seua decisió 
i esperar per valorar ofertes i 
decidir el millor per al futur. En 
tot cas, estic agraït de l’opor-
tunitat que se’m va donar”. De 
les formes, el tècnic diu que al 
final han estat “correctes”. 

Demà dissabte derbi, 
Ebre Escola-Tortosa 

(19h)

Foto: Carlos López.
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3A CATALANA

Més info de Tercera a la plana 20.

L’Amposta va guanyar el derbi 
contra la Rapitenca B i asse-
gura la segona plaça del grup. 
Ara, en la darrera jornada, ha de 
mirar de guanyar per poder ser 
el millor segon dels tres grups 
de Tercera o, com a mínim, ser 
el segon millor segon. 
El partit va ser molt intens. 
L’Amposta es va avançar arran 
d’un penal que va transformar 
Marc. La Rapitenca va reaccio-
nar i va tenir els seus moments. 
A la represa, el partit va tenir 
anada i tornada. En una contra, 
l’Amposta va establir el 2-0, 
amb asistència de Nico a Be-
cerra. Els rapitencs van buscar 
el gol i l’Amposta, a la contra, 
també va generar opcions per 
marcar.
Serrano, tècnic de l’Amposta: 
“victòria molt treballada davant 
d’un molt bon rival que va tenir 
els seus moments en el partit i 
que ens va crear dificultats. A 
la segona meitat va ser impor-
tant fer el 2-0 i després vam 
crear diverses contres. Però 
ells cal dir que també van dis-
posar de les seues situacions 
per poder marcar”. Marqués, 
tècnic de la Rapitenca, desta-
cava “la proposta de l’Ampos-
ta. Felicito al seu mister per la 
forma de jugar. Penso que ens 
vam enfrontar dos equips que 
busquem elaborar des de la 
possessió de la pilota. El partit 
va tenir moments per als dos 
equips i va ser obert. La dife-
rència va estar a les àrees i ells 
van ser més eficients”.

El Gandesa celebra el títol

El Gandesa va rebre el passa-
dís de campió. Posteriorment, 
es va imposar (6-0) contra el 
Godall. Va ser tarde de comi-
ats. El gandesà Genís Navarro 
ha decidit penjar els botes. Es 
va acomiadar de la seua afició.
De partit, Ivan Romeu, mis-
ter del Gandesa, va dir que 
“tot i ja ser campions, el vam 
afrontar amb molta serietat. Hi 
havia motius per a fer-ho. Un 
era aconseguir guanyar els 15 
partits a casa. Un altre era ju-
gar el darrer partit a casa d’una 
temporada històrica. Així ma-
teix, cal destacar que va ser el 
comiat de Genís, jugador local 
que portava moltes tempora-
des al club. Tot plegat, vam fer 
un partit molt complet, mal-
grat que vam tenir moments 
en els que vam estar un xic 
precipitats. No obstant, en ge-
neral, vam tenir paciència per 

combinar i a la segona meitat, 
amb més espais, vam anar ge-
nerant. Vam jugar amb menta-
litat competitiva. Ja al primer 
temps vam poder encarrilar el 
triomf i a la represa van arribar 
els altres gols”. Dilla va fer un 
hat tric i referma el pichichi 
amb 32 dianes. A la imatge, 
passadís a Genís Navarro, ju-
gador emblemàtic del club. 
Foto: CF Gandesa.
Des del FC Godall: “partit sen-
se més història. Ens vam pre-
sentar amb 12 jugadors per les 
baixes. Es va fer el passadis al 
Gandesa i aplaudiments per a 
la retirada de Genis. Dos gols 
abans dels primers 20 minuts 
van sentenciar el partit. A la 
segona part, juntament amb el 
desgast físic, el tercer gol per 
part de Soufiane va ser el cop 
definitiu. Felicitar al Gandesa 
per l’ascens”.

AMETLLA, 3 - TORTOSA EBRE, 2
L’Ametlla va guanyar el Tortosa 
en el darrer partit a casa. Xavi 
Subirats, mister de l’Ametlla: 
“el millor del partit va ser el re-
sultat. Teniem il.lusió de que-
dar segons i la gent sabia que 
l’Amposta estava guanyant i 
l’equip, en general,  va estar 
desmaduixat. Això no trau mè-
rits al Tortosa que és un equip 
competitiu que juga bé. Tot 
i això, vam marcar l’1-0 i ells 
ens van marcar arran d’una 
falta que va desviar la tanca. A 
la represa, a la primera juga-
da, Ivan va marcar el 2-1, molt 
aviat. El Tortosa ens va apretar 
molt i ens va dificultar el nos-
tre joc. I ens va empatar. Des-
prés, arran d’una errada d’ells, 
va venir el 3-2. Cal dir que un 
empat no hagués estat injust 
tal com va anar el partit. Do-
nar molt de valor a estos tres 
punts perquè ens refermen a 
casa on només hem perdut 

tres punts. Crec que hem fet 
una lliga fantàstica. Molt de 
valor li hem de donar, que-
dant tercers, darrera de dos 
grans clubs al territori com el 
Gandesa i l’Amposta. Donar 
gràcies pel suport a la junta i a 
l’afició que han estat al costat 
nostre del primer partit fins al 
darrer”. Òscar Rumense, tèc-
nic del Tortosa Ebre: “l’equip 
va fer un gran partit i penso 
que el marcador no va ser just 
amb natros i no va reflectir el 
que va passar en el partit. És 
cert que vam començar amb 
dubtes; arran d’un error nostre 
i, també en possible fora de 
joc, l’Ametlla va marcar l’1-0, 
i, durant els primers 20 minuts 
ens va dominar. Poc a poc vam 
reaccionar i ens vam apoderar 
del mig del camp. Malgrat això 
vam cometre un penal que 
l’Ametlla no va transformar i el 
partit va seguir obert. Domini 

AMPOSTA, 2
RAPITENCA B, 0

nstre fins el descans, havent 
tingut ocasions i empatant 
arran d’una falta. A la represa 
vam rectificar el que ens man-
caven i a la segona vam ser 
propietaris del partit, domi-
nant i creant ocasions, tot i 
que ells en un error defensiu 
nostre, ens van fer el 2-1. Vam 
reaccionar i vam empatar a 
dos. El partit va seguir estant 
obert amb possibilitats de fer 
el 2-3. Però no vam ajustar 
bé una sortida de pilota, amb 
tot l’equip obert, i l’Ametlla 
va aprofitar-ho per establir el 
3-2. Al final, vam poder empa-
tar: van haver unes mans dins 
de l’àrea local, però l’àrbitre va 
dir que no les va veure. Penso 
que haguéssim pogut guanyar 
per les ocasions que vam cre-
ra. Ens van penalitzar les erra-
des. Malgrat la derrota, con-
tent pel tram final que estem 
fent de la temporada”. 

LA CAVA, 2
CORBERA, 0

Cinquena victòria seguida del 
Masdenverge que està fent un 
final de temporada sensacio-
nal.
Cristian, tècnic del Masden-
verge: “el partit va començar 
amb un ritme alt. Ells es van 
avançar molt aviat, amb gol 
de Calafat. Vam reaccionar bé, 
vam tenir paciència i les vega-
des que vam poder sortir del 
darrera amb pilota vam gene-
rar. L’àrbitre va xiular un penal 
a favor nostre, no deixant se-
guir la jugada que va acabar 
amb gol. El porter Juanjo va 
aturar-li a Dani. Això ens va 
afectar i ells van tenir un bon 
moment, amb possibilitats. A la 
represa vam seguir treballant i 
la clau fou que al primer minut 
Carlitos va empatar. Ens vam 
quedar amb deu per l’expulsió 
de Garxet. Després ells també 
es van quedar amb deu. Crec 
que llavors vam ser millors. A 
la sortida d’un córner Valentí 
va marcar. Llavors vam poder 
fer algun gol més. L’àrbitre no 
va estar encertat, en general. 
Al final, bones sensacions i el 
triomf moralment ens va molt 
bé per acabar de la millor for-
ma possible”. Jefrey, del Santa 
Bàrbara: “un derbi en el que 
la sisena plaça estava en joc. 
Penso que a la primera meitat 
vam sortir més enxufats. Vam 
fer el 0-1. Vam marcar després 
el 0-2 i l’àrbitre el va anular in-
comprensiblement. Després el 
Masdenverge va tenir un parell 
d’ocasions amb un penal que 
va aturar Juanjo. A la represa, 
als 30 segons, el Masdenver-
ge va fer una bona jugada i va 
empatar. En l’acció prèvia va 
poder haver una falta que no 
es va xiular. A partir d’aquell 
moment, a l’àrbitre se li’n va 
anar el partit molt de les mans. 
Va expulsar un jugador de cap 
equip; Expulsions evitables. En 
el cas nostre la primera targe-
ta no era ni falta.  El partit es 
va travar i en un córner, natros 
patim a pilota aturada per de-
fensar estes accions, el  Mas-
denverge va fer el 2-1. Per aca-
bar el derbi, en la darrera acció, 
un jugador del Masdenverge 
va fer unes mans i l’àrbitre va 
xiular el final. Vam acabar bas-
tant enfadats. Era un partit xulo 
i de molta intensitat en el que 
l’àrbitre no va estar a l’altura. 
Acabarem en la sisena plaça 
o la setena la qual cosa penso 
que reflecteix que hem fet una 
bona temporada, dins de les 
nostres possibilitats”.  

La Cava es va acomiadar de la 
seua afició amb una victòria. 
Una temporada en què, arran 
de les destitució del mister, 
l’equip es va anar diluint i va 
anar perdent efectius que han 
comportat una segona volta 
fluixa. Malgrat això, tot i la li-
mitació d’efectius i jugar amb 
juvenils i jugadors del filial, la 
Cava ha assegurat la cinquena 
plaça i en la darrera jornada té 
opcions de lluitar per la quarta.
Josep Garcia, segon entrena-
dor de la Cava, del partit con-
tra el Corbera, comentava que 
“darrer a casa. Volíem sumar 3 
punts i per això vam afrontar-lo 
amb la responsabilitat que to-
cava. També cal dir que vam 
tenir moltes baixes. Érem 11 i 
el porter suplent. El Corbera va 
venir a esperar-nos i buscar la 
contra. Poc a poc natros vam 
entrar en el partit, dominant 
però sense crear ocasions. A 
la segona meitat vam canviar 
de sistema i va anar molt bé. 
Vam dominar i De la Torre va 
fer l’1-0. Després l’equip es va 
acomodar i vam patir per la 
incertesa del marcador fins el 
tram final quan es va sentenci-
ar amb el 2-0. Les sensacions 
van ser bones. I ara disposats 
a guanyar la quarta plaça al 
camp de la Rapitenca”. Des de 
Corbera: “derrota a la Cava en 
un partit igualat fins al minut 
60, quan la Cava en una contra 
va fer l’1 a 0. A partir del mi-
nut 60, per lesió d’un jugador, 
i anar només amb 1 canvi, que 
era porter, el Corbera va jugar 
amb Gerard, que és porter, de 
punta. Finalment, la Cava va 
marcar el 2 a 0”. 

MASDENVERGE, 2
S BÀRBARA, 1
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· Gran treball de Serrano a 
l’Amposta: la primera volta va 
encaixar 19 gols i a la segona 
només 9 i és el millor equip 
d’aquesta segona fase,
· Últimes onze temporades 
el Tortosa ha aconseguit dos 
ascensos, l’últim la 2016/2017 
amb Àngel Garcia com a en-
trenador. Ara surt del pou de 
la segona catalana, l’única 
diferència és que ara per as-
cendir a la 3a divisió hi ha una 

altra categoria que superar: la  
súperlliga que s’ha creat entre 
la tercera divisió i la 1a catala-
na. O sigui, militarà en una ca-
tegoria amb menys nivell que 
anys enrere.
· Dilluns s’estrena a Movistar la 
sèrie de la vida de Jose Maria 
Garcia “SÚPERGARCIA”. El seu 
sobrenom era ‘Butanito’ i a mi, 
a La Sénia, quan vaig comen-
çar la meva trajectòria a la re-
vista del meu poble em deien 
Butanito. Entrava al camp de 

futbol i tota la directiva em mi-
rava de dalt a baix i no em de-
ien ni hola.
· La temporada vinent a Sego-
na pot haver rècord d’equips 
ebrencs. Ulldecona, Aldeana, 
Jesús i Maria, Catalònia, Móra 
la Nova, Remolins-Bitem, La 
Sénia, Camarles, Ampolla, 
Gandesa i si acaba pujant l’Am-
posta. Es devaluarà la tercera 
catalana i hi haurà guerra de 
fitxatges a la segona.
· Que dos equips ebrencs pu-

gin a primera catalana i no-
més un podrà competir per 
la fusió Tortosa-Ebre Escola 
és trist. Que per aquesta unió 
d’aquests clubs s’hagi d’esco-
llir entre Jordi Fabregat o Pepe 
Balart també és injust. ¿I si el 
dia 1 els socis diuen no a la 
fusió? Però crec que tot està 
beneït.
· L’Amposta ha tingut cinc as-
censos d’equips de futbol base. 
¿Està fent venjança Zaera des 
d’Amposta?. És possible. Coto 

ha de moure fitxa, la partida 
d’escacs segueix.
· Tan mal mister no és Adrian. 
El dia que la Sénia li comuni-
ca que no és renovat, el seu 
telèfon treia fum. Va rebre 
missatges i trucades d’ànim. 
Té una oferta del Vinaròs.
· Guillermo Camarero va es-
tar en l’òrbita de la Cava. Però 
finalment el club es va deci-
dir apostar per Gerard Capera 
exmister de l’Ulldecona, Mas-
denverge i Ampolla.

LA PORTADA DE LA SETMANA

El Tortosa va celebrar l’ascens, a la Pobla. Foto: Carlos.

L’Amposta juvenil ha pujat a Preferent.

Ulldecona juvenil que esta temporada ha competit a Preferent.

Plantilla Ascens Ebre Escola.  Foto: Ebre Escola.

Camarles B, a Tercera.

Roquetenc femení campió.

TOP SECRET

BY JOAQUIN CELMA
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EL PINELL PUJA I 
DEMÀ BUSCARÀ SER 
CAMPIÓ

JESUS I MARIA B, 2
ROQUETENC, 1
Bon final de temporada del fili-
al del J i Maria que ha sumat 7 
punts dels darrers 9 possibles.
David Torres, tècnic del J i Maria: 
“vam sumar 3 punts treballats da-
vant d’un Roquetenc molt com-
batiu. A la primera meitat ells van 
haver fases que van dur la inicia-
tiva. Però natros vam estar bé en 
defensa, creant contres. I així, en 
una d’elles, ja a la segona meitat, 
Aleix Bayerri, en una acció ràpi-
da, va marcar l’1-0. El Roquetenc 
va tenir una ocasió amb un penal 
que Salvador va aturar. Després 
ens van fer l’1-1 arran d’una in-
decisió nostra. Però l’equip es 

El Pinell va guanyar al camp del 
Sant Jaume (1-3) i, d’esta forma, 
va celebrar l’ascens de categoria. 
L’equip terraltí és líder i arriba a la 
darrera jornada amb autodepen-
dència per poder ser campió. 
Rebrà el Jesús i Maria C.
Albert Lizaso, tècnic del Pinell: 
“l’objectiu ja està aconseguit. La 
veritat és que va ser un partit molt 
més complicat del que sembla. 
Vam sortir una mica confiats i si 
bé vam generar moltes ocasions, 
ens va costar. El seu porter va ser 
protagonista. Ho va parar tot. 
Ells van quedar-se amb deu i na-
tros vam tenir més espais. Vam 
fer el 0-1 però no estàvem sent 
intensos i ells ens van empatar 
abans del descans.  Al descans 
vam parlar de que ens haviem 
de posar les piles.  A la represa 
es va dominar però fins el minut 
25 no vam fer l’1-2 . El Sant Jau-
me es va defensar amb ordre i 
buscava la contra. No vam estar 
tranquils fins que de penal vam 
marcar l’1-3. La veritat és que el 
Sant Jaume va donar la cara i per 
això ens va costar molt. Felicitar 
a la gent per l’esforç que hem fet 
durant la temporada, destacar el 
suport de l’afició i de la junta. Ara 
buscarem guanyar el campionat 
el diumenge, en el darrer partit”.

Victòria del Xerta en la seua visi-
ta al cuer Benissanet.
Ramon Grau, tècnic del Benis-
sanet: “vam sortir ben posats 
i aviat Soriano va marcar. Però 
arran del gol vam baixar la in-
tensitat inicial i el Xerta ens va 
marcar dos gols seguits i des-
prés no vam reaccionar i ells 
van fer dos gols més abans de la 
mitja part. Vam fer canvis al des-
cans i a la represa vam sortir bé 
i vam establir el 2-4. Pensàvem 
que un altre gol ens posaria en 
el partit. Vam crear alguna oca-
sió però la veritat és que amb 
poc perill i ells ben posicionats 
van marcar un altre gol que ja va 
decidir.  Vam aconseguir el 3-5 
però l’equip ja no estava en el 
partit i després va arribar el 3-6”. 
Des de Xerta: “la veritat és que 
el Benissanet va entrar millor al 
partit i es va avançar amb l’1-0. 
A partir del minut 15 natros vam 
començar a ser superiors ge-
nerant moltes arribades i fruit 
d’això vam arribar al descans 
amb l’1-4. Vam ser contundents 
a l’àrea contrària, tenint algunes 

opcions més per marcar. A la re-
presa el Benissanet va sortir més 
posat i va fer el 2-4. Acte seguit 
vam aconseguir el 2-5. Després 
el partit es va travar molt i no 
va tenir un ritme constant. En 
una falta lateral el Benissanet 
va assolir el 3-5. Natros vam 
reclamar fora de joc en l’acció. 
Posteriorment, vam aconseguir 
el 3-6 que ja va ser definitiu. Va 
ser un partit amb moltes ocasi-
ons i pensem que la victòria va 
ser justa. Buscarem acabar de la 
millor forma el darrer partit del 
campionat i a casa”.

FLIX, 2
PERELLÓ, 3
Tot i no haver res en joc, partit 
vistós i amb alternatives.
Des de la JE Flix comentaven 
que  “seguim amb moltes baixes, 
només 13 efectius, entre feina i 
lesions. El Perelló es va avançar 
però natros vam empatar. No 
obstant, al final de la primera 
meitat ens van marcar l’1-2 en 
posició prèvia de fora de joc. A 
la represa vam fer canvis en el 
sistema. Vam generar ocasions, 
fallant un penal. Vam empatar i 
quan semblava que podíem as-
solir la remuntada, va ser el Pere-
lló qui va marcar. Vam seguir in-
tentant-ho però no es va poder 
reaccionar. Esperem ja el final de 
la lliga i acabar la temporada el 
millor que puguem en el darrer 
partit”. David Cuéllar, mister del 
Perelló: “va ser un partit en el 
que vam ser superiors quant do-
mini i possessió, i també quant a 
arribades. Ens vam avançar amb 
un gran gol de Basi. Després ells 
ens van empatar en una juga-
da que els jugadors nostres van 
protestar que la pilota va poder 
sortir per banda. L’acció va se-
guir i ens van marcar. La prime-
ra meitat va acabar amb un gol 
d’Edu, en una gran jugada col.
lectiva, potser dels millors gols 
que hem fet de la temporada. A 
la represa ens va tornar a  em-
patar, en una jugada en què vam 
cometre un penal evitable. El va 
aturar Àlex però en el córner se-
güent ens van empatar. L’equip 
va reaccionar i en una bon tret 
de falta va aconseguir el 2-3. No 
vam passar angúnies, vam estar 
bé en defensa i penso que  vam 
ser justos guanyadors. Vam fer 
un partit bastant bo, tot i que, 
com ells, vam tornar a tenir mol-
tes baixes, un fet que s’ha produ-
ït en gairebé totes les jornades i 
que ens ha penalitzat”.  

L’ALCANAR TAMBÉ 
ASCENDEIX A 
TERCERA
L’Alcanar va guanyar al camp 
de l’Ametlla B (0-3) i d’esta for-
ma també confirma l’ascens. En 
pugen 3 a Tercera i l’Amposta B 
dependria de si puja el primer 
equip a Segona. 
Jordi Subirats, mister de 
l’Ametlla B: “va ser un partit que 
va quedar sentenciat als pri-
mers 15 minuts. Ens vam trobar 
amb un rival molt serio, amb 
jugadors de qualitat ofensiva-
ment,. Vam parlar de que ells 
treballen bé l’estratègia però, 
tot i això, el primer gol  va venir 
en un córner amb una centrada 
al segon pal. Cinc minuts des-
prés, natros vam poder empa-
tar. Però no va ser així i en una 
errada nostra en sortida de pi-
lota ells van aconseguir el 0-2 
que ens va fer mal. Acte seguit, 
arran d’una altra indecisió nos-
tra, Adrià va fer el 0-3 amb un 
gran gol. I aquí es va acabar el 
partit. En tot cas l’equip no va 
perdre la cara al duel i va se-
guir pressionant dalt. El partit 
es va igualar però no  vam tenir 
ocasions per ajustar el marca-
dor.  En vam tenir alguna com 
ells també a la contra. Felicitar 
a l’Alcanar per la victòria i per 
l’ascens”. Ruben, mister de l’Al-
canar: “últim partit de la tem-
porada com a visitant, contra 
un rival que la classificació no 
demostra el bon equip que és 
i el bon joc que fa. Per això 
vam sortir a intentar dominar el 
partit i així va ser durant la 1era 
part;  vam estar bé i d’aquí el 
0-3 a la mitja part. Ion amb una 
gran rematada de cap va fer el 
0-1; Oriol, aprofitant el rebuig 
del porter després d’un 1 con-
tra 1 de Ruben, va establir el 
0-2. I als 15 minuts una gran ju-
gada la culminava Adrià amb un 
gran gol de fora de l’àrea. Amb 
el partit encarrilat vam baixar el 
ritme i a la 2a meitat l’Ametlla 
va ser millor que natros. Vo-
liem ser molt directes i perdíem 
la pilota molt ràpid; vam tenir 
oportunitats per fer el 0-4 però 
no vam marcar-lo i al final vam 
sumar 3 punts per continuar a 
la part alta de la classificació i 
que ens dona plaça d’ascens, a 
manca d’una jornada. Un pre-
mi molt gran a la progressió 
de l’equip. Té molt mèrit el que 
s’ha fet i cal destacar-ho”.

BENISSANET, 3
XERTA, 6

El Camarles va celebrar l’as-
cens, a manca d’una jornada, en 
guanyar el Gandesa B (3-1). Els 
visitants van avançar-se però el 
local Cristian va empatar abans 
del descans. A la represa, una 
gran jugada dels camarlencs 
va significar una gran centrada 
d’Edgar que va rematar Cristian 
amb un esplèndit cop de cap. El 
Gandesa, crispat per  decisions 
arbitrals (entre elles reclamant 
un penal per unes mans que 
van existir però que van ser fora 
de l’àrea), es va quedar amb 
deu i ja no va poder reaccionar 
mentre el Camarles va senten-
ciar amb un obús de Marc des 
d’uns 30 metres. Partit amb 
gran ambient i festa gran fins la 
matinada per celebrar una fita 
històrica per al club. El filial ha 
pujat.
Florin, mister del Camarles B: 
“potser per les emocions del 
partit, no vam entrar bé i ells 
van avançar-se arran d’una in-
decisió nostra. Ells van tenir una 
altra opció fruit d’una errada 
nostra en sortida de pilota. A 
partir del minut 20 ja vam en-
trar en el partit, l’equip va ser 
més intens i el gol de l’empat va 
donar seguretat i confiança. A la 
represa vam sortir amb la ma-
teixa intensitat i vam fer el 2-1. 
El Gandesa, un gran equip, es 
va quedar amb deu i natros vam 
sentenciar. Estem molt satisfets 
per l’ascens i cal agrair l’esforç 
que han fet els jugadors, tam-
bé el suport de l’afició i d’una 
directiva que treballa molt per 
tirar el club avant”. Sergi Vidal, 
tècnic del Gandesa, “era un par-
tit important per poder engan-
xar-nos a les primeres places. 
Vam començar bé i vam avan-
çar-nos en el marcador. El partit 
va ser molt disputat amb molta 
lluita en en els duels. Natros, tot 
i rebre l’empat, vam jugar ben 
posats i vam contrarrestar els 
intents d’un Camarles que amb 
els minuts va ser més intens. A 
la represa va seguir la mateixa 
dinàmica. Ells van fer el 2-1 ar-
ran d’una bona jugada i llavors 
va arribar una jugada clau per 
unes mans que no van ser xiu-
lades. Ens vam quedar amb deu 
per les protestes. Cal dir que en 
cap cas és una excusa. Felicito 
al Camarles per l’ascens i la vic-
tòria. Amb el 2-1 i amb deu ja no 
vam poder entrar en el partit i 
ells van sentenciar amb un gran 
gol, que fou el 3-1”. 
Les celebracions camarlenques 
van ser al camp i també amb 
una rua posterior per la localitat. 

EL CAMARLES B 
CELEBRA 
L’ASCENS

1. Pinell
2. Camarles
3. Alcanar
4. Amposta
5. Catalònia
6. Gandesa
7. Ginestar
8. Tivenys
9. J i Maria
10. Fatarella
11. Ametlla
12. Olimpic
13. Aldeana
14. La Galera
15. La Cava
16. S Jaume
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31
30
29
20
20
16
12

va refer i va marcar el 2-1 arran 
d’una una gran jugada de Bayer-
ri, amb centrada al segon pal, 
Juan Carlos la va deixar de cara 
i Josep va fer el gol. Crec que va 
ser un resultat que vam merèi-
xer. Dels darrers 8 partits només 
n’hem perdut un. Els reforços 
ens han anat molt bé. Cal des-
tacar la segona volta, aconse-
guint la permanència que era el 
nostre objectiu”. Miquel Campos 
Campos, cap de premsa del Ro-
quetenc: “seguim en dinàmica 
negativa i tot i disposar de més i 
millors ocasions, la falta d’encert 
va condemnar a una nova der-
rota. A la segona part els locals 
van sortir amb més empenta i es 
van avançar al marcador amb un 
gol de Aleix Bayerri al minut 52. 
Al 77 els visitants van disposar 
d’una gran ocasió amb un penal 
que fou rebutjat pel porter local 
Salvador. Fallar el penal podia 
haver estat un cop dur però dos 
minuts després Morales va em-
patar; semblava que el Roque-
tenc es podia emportar el partit, 
però van ser els locals els qui en 
una jugada aïllada van aprofitar 
la poca contundència de la de-
fensa visitant per marcar el gol 
de la victòria. Fins al final el Ro-
quetenc va buscar l’empat però 
li va faltar encert en la rematada 
final. L’única nota positiva per al 
Roquetenc fou la reaparició de 
Gorka després de la llarga lesió 
que l’ha mantingut mes d’un any 
fora dels terrenys de joc”.
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BY JOAQUIN CELMA

4A CATALANA

‘Desafio porters’, el 
dissabte 17 de juny, a 
la Santa Creu de Jesús

L’AMPOSTA B,
A L’ESPERA

DEL PRIMER EQUIP
L’Amposta va guanyar a la Ga-
lera (0-4) i ara està a expenses 
del primer equip. Si puja el pri-
mer equip a Segona, el filial pu-
jaria a Tercera catalana. Tot això 
sense tenir resposta d’Apelació 
pel partit amb el J esús i Maria.
Del partit, Andreu Cano, mister 
de l’Amposta B: “era important 
marcar aviat i vam aconse-
guir-ho al primer minut. Amb 
el 0-1 ells  van ser intensos 
amb joc més directe buscant 
les segones jugades. No van 
crear perill però si que van fer 
sensació que podien fer-ne, 
amb accions a pilota aturada.  
El nostre porter va parar una 
falta i un altre xut llunyà. Van 
ser les opcions locals. Abans 
del descans vam fer el 0-2 i a 
la mitja part vam parlar de bus-
car el tercer gol per no deixar 
entrar al rival en el partit. Ens va 
costar fer el tercer gol tot i tenir 
moltes ocasions. La Galera ens 
va traure dos sobre la línia. Vam 
fer el 0-3 i després el 0-4. Molt 
Content. Assegurem les qua-
tre primeres places. Si puja el 
primer equip és igual en quina 
plaça acabem de les quatre pri-
meres perquè llavors pujaríem. 
Cal valorar moltíssim el que ha 
fet este equip, superant adver-
sitats i estant sempre en places 
capdavanteres en una tempo-
rada molt competida i molt es-
tressant per a tots. Felicito als 
juvenils que van venir i el ca-
det que va tornar a ajudar-nos. 
Molt bona aportació”.

LA GRAN FESTA DELS PORTERS

El dissabte 17 de juny tindrà lloc 
a la Santa Creu de Jesús, el Sisé 
Desafio porters. Hi haurà,  per 
categories, mini partits entre 
porters de dos minuts i el siste-
ma de competició serà en fase 
prèvia i després eliminatòries. 
El Desafio tindrà un nou for-
mat a través del qual la dura-
ció del torneig serà menor per 
fer-lo més atractiu. Es preveu la 
participació de 60/70 porters. 
Les inscripcions encara estan 

El Roquetenc femení és cam-
pió de la Lliga Futbol-7 Terres 
de l’Ebre. Necessitava un punt 
i va assolir els 3 en la seua visi-
ta al camp del Femení Alcanar 
(1-4). El partit va ser igualat a 
la primera meitat, avançant-se 
les de Roquetes amb un gol de 
Mari Pau. A la represa, amb més 
espais, les noies de Juanpe 
van decidir amb dos gols de 
Sheila, un de xilena. Finalment, 

FATARELLA-CATALÒNIA, 2-3
La Fatarella, tot i perdre, va millo-
rar respecte jornades anteriors. El 
Catalònia B, per la seua part, va 
reaccionar després de la derrota 
contra el Ginestar. Josep Sastre, 
tècnic de la Fatarella: “un partit 
molt disputat pels dos equips. 
Nosaltres vam plantejar-lo de tu 
a tu contra un equip que està a 
les primeres posicions. La Fa-
tarella va fer un molt bon partit, 
fins i tot creiem que el resul-
tat no va ser just al joc que vam 
fer. A la segona part vam tenir al 
Jesús Catalònia aculat a la seva 
porteria, creant varies ocasions 
de gol que no vam acabar de 
finalitzar. El Catalònia, en la pri-
mera part, va aprofitar 2 errades 
de la defensa nostra per marcar 
2 gols. Nosaltres vam marcar un 
gol de penal, acabant la primera 
part 1-2. A la segona el Jesús Ca-
talònia ens va fer un gol de falta 
des d’una posició molt llunyana 
de la porteria. De totes maneres 
l’equip no va fer un pas enrere, va 
continuar lluitant tenint moltes 
ocasions, fins que al final va es-
tablir el 2-3 definitiu. Gran partit 
de la Fatarella; molt orgullós de 
l’esperit de lluita del meu equip”. 
Dani Fernández, mister del Ca-
talònia: “un partit que a trets ge-
nerals a la primera meitat va ser 
igualat, portant més el pes del 
joc la Fatarella que va jugar més 

FUTBOL VETERANS. COPA
Semifinals 19ena. Edició de la Copa. A Bítem. Diumenge 11 hores. 
Roquetenc-Tortosa; a Amposta, dissabte (19 h: Amposta-Ametlla. 
Fase consolació. Els dos guanyadors jugaran la final. Diumenge, a 
la Ràpita (a partir de les 10 hores): Vinaròs, Rapitenca i Canareu. I 
diumenge, a Santa Bàrbara (a partir de les 10): Alcanar-S Bàrbara i 
Aldeana. Dels dos 3x1 sortiran els finalistes.  

En la darrera jornada, el primer 
equip de l’Amposta ha de mirar 
de guanyar a Roquetes per po-
der ser el millor segon dels tres 
grups de Tercera (opció remota 
perquè Hospitalet i Torreforta del 
grup 2 haurien de perdre els par-
tits que els hi manquen). Llavors 
l’Amposta ha de buscar ser el se-
gon millor segon dels 3 grups de 
la categoria a la província. D’esta 
forma, si s’aprova l’ampliació de 
la Tercera Federació, de 16 a 18 
equips (dia 26 de juny es decidi-
rà), i si puja el Sant Andreu a Se-
gona RFEF pujarien, a la vegada, 
dos quarts classificats més de Se-
gona catalana, amb la qual cosa 
tindria més opcions de pujar el 
quart de la província de Tarrago-
na i, si puja, comportaria un altre 
ascens de 3a Catalana. Una pos-
sible fusió del Tortosa i l’Ebre Es-
cola donaria més opcions a que 
pugés un altre quart de Segona. 

obertes. A les 17.30 hores es 
contempla les competicions 
en prebenjamí, benjamí, aleví i 
infantil. A partir de les 19.30 ho-
res, cadets, juvenils i sèniors. 
Inscripcions encara obertes: 
698 36 11 02.

Tània Obiols va establir el 0-4. 
Mireia va reduir distàncies amb 
el gol local. L’equip ha fet his-
tòria i va celebrar-ho a l’altura 
de l’ocasió. Un pas avant per 
al club que ara estudia fer un 
equip de futbol-11 a la Segona 
divisió femenina. 

A falta 
d’una jornada

JESÚS I MARIA C-TIVENYS 3-2
Victòria del Jesús i Maria C en el 
comiat a casa, davant d’un Ti-
venys que només va poder pre-
sentar 10 jugadors. 
David Torres, tècnic del J i Maria: 
“va ser un partit típic de final de 
temporada, amb poc ritme. Ells 
van venir amb 10 jugadors. Tot i 
així es van tancar bé. Ens va cos-
tar, encara que ens vam avançar 
amb gol d’Iker. A la represa van 
haver més alternatives. Ells van 
empatar. Vam reaccionar i vam 
marcar dos gols i al final ells van 
fer el 3-2. Partit sense més his-
tòria en el que ja es nota que els 
equips tenim ganes d’acabar. En 
tot cas, destacar la temporada 
dels nois i ara buscarem compe-
tir de la millor forma possible al 
camp del Pinell”. 
David Montardit, president del 
Tivenys: “primera part en vent 
en contra i els locals, amb un 

LES OPCIONS DE 
L’AMPOSTA

joc molt directe, van avançar-se 
en una jugada en què la pilota 
va quedar morta a l’àrea petita. 
La segona part es presentava del 
tot oberta sabent que teníem el 
vent a favor; vam anar a per totes 
i als 5 minuts vam igualar la con-
frontació. L’alegria va durar poc ja 
que 5 minuts més tard els parti-
dalencs van anotar el 2-1. Hi ha-
via temps per davant i l’equip amb 
molt orgull no va tirar la tovallola 
i va seguir insistint i, tot i que a 5 
minuts del final els de casa van 
situar el 3-1, este resultat no seria 
definitiu ja que al límit del temps 
reglamentari vam marcar el 3-2; 
tot i jugar en inferioritat numèrica 
tot el partit perquè només vam 
disposar de 10 jugadors i sense 
porter, vam tenir opcions d’em-
patar però ens va faltar temps. En 
qualsevol cas, valorar que vam 
donar la cara fins el final”.

camp contrari, generant un pa-
rell d’opcions, principalment en 
accions a pilota aturada. Natros 
vam defensar-nos molt bé, però 
ens va faltar més claredat ofensi-
va. Perdíem la pilota massa ràpid 
i llavors la Fatarella tornava a la 
carrega. Malgrat això, en un xut 
creuat, ens vam avançar. Al 25 de 
penal ens van empatar. Tot i re-
bre l’empat, la primera meitat va 
seguir la mateixa dinàmica, ben 
posats sobre el camp. I, en una 
bona jugada, Ruben va fer l’1-2 
abans del descans. A la represa 
vam rectificar alguns aspectes 
perquè puguéssim progressar en 
el partit. Penso que els primers 25 
primers minuts de la represa van 
ser nostres, guanyant molts du-
els i generant situacions. A partir 
d’una falta molt llunyana Moha va 
fer un golàs que fou l’1-3. Des-
prés vam tenir motes ocasions, 
molt clares, per a fer el quart gol. 
De l’1-4 vam passar al 2-3 en una 
jugada en què vam estar desajus-
tats i el seu davanter va fer un bon 
gol per l’escaire. Amb el 2-3 no 
vam tenir el control si bé no vam 
concedir ocasions de gol. Vam 
tancar bé els espais però no vam 
tenir domini. Ens va tocar patir. 
La victòria va ser justa, la segona 
part va ser nostra i la primera, tot 
i no ser dominadors de la pilota, 
vam tenir el control del joc”. 

EL ROQUETENC FEMENÍ ÉS CAMPIÓ
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LIMONCELLO

INGREDIENTS
•  2 litres
•  10 llimones de mida mitjana 
(les peles)
•  1 litre d'alcohol de produc-
ció alimentària de 96% (tam-
bé conegut com a alcohol de 
licors, però que no tingui cap 
gust incorporat)
•  1 litre d'aigua mineral
•  800 g de sucre

PREPARACIÓ:
Comenceu pelant les llimones 
amb un pelapatates que per-
meti arrencar només la part 
groga de la fruita i no la blan-
ca, que aportaria a la recepta 
massa amargor. Un cop teniu 
les peles, col·loqueu-les amb 
el litre d'alcohol dins d'un re-
cipient hermètic, ben tancat. 
Deixeu-les-hi macerar entre 
quinze dies i un mes. Passat 
aquest temps, comproveu que 
la pela de la llimona ja no és 
groga sinó blanca per l'acció de 
l'alcohol. Filtreu el líquid, pro-
cés que es fa amb l'ajuda d'un 
embut i un colador, i l'aboqueu 
en una ampolla de vidre perquè 
s'hi generi el licor de llimona. 
Vigileu que no hi passi cap pela. 
Prepareu un almívar amb aigua 
mineral i sucre. Una proporció 
adient perquè la beguda no 

congelador i, si no poseu prou 
sucre, se us congelarà.
Què fem amb les llimones 
que queden?
L'amanida de llimones és un 
clàssic de la Costiera Amalfita-
na i per fer-la s'utilitzen llimo-
nes que tenen la part blanca 
molt gruixuda. Es pelen deixant 
la part blanca (i nosaltres ja te-
nim les llimones pelades així 
perquè hem fet el limoncello), 
es posen en un bol i s'amanei-
xen amb oli, sal grossa, julivert 
picat, un bitxo i si voleu una 
mica d'all.
En fem xarop:  exprimiu  les 
llimones i poseu en un cas-
só  el  suc obtingut i la matei-
xa quantitat de sucre. 100 ml 
de suc i 100  gr.  de sucre per 
exemple. Amb flama no mas-
sa forta deixeu que el sucre es 
desfaci sense que arrenqui el 
bull. Aquest xarop es pot guar-
dar a la nevera per 2 o 3 mesos 
i es fa servir diluït amb aigua 
com a beguda refrescant, per 
banyar un pa de pessic, per lo 
que voleu.
En fem glaçons: congelem el 
suc de les llimones i fem ser-
vir els glaçons per acompanyar 
un te fred, per fer un granissat, 
per lo que serveixi.
En fem melmelada.

resulti massa ensucrada és un 
litre d'aigua per vuit-cents grams 
de sucre. Col·loqueu l'aigua i el 
sucre en una cassola a foc baix. 
L'aigua no ha de bullir i el sucre 
s'ha de barrejar bé. En un parell 
de minuts d'escalfor a la casso-
la, l'almívar ja estarà llest. Abo-
queu-lo dins de l'ampolla on hi 
ha l'alcohol colat. A partir d'aquí 
ja només caldrà esperar entre un 
i dos mesos per comprovar el 
resultat final, encara que un cop 
barrejat l'almívar amb l'alcohol 
el limoncello es podria prendre al 
moment. És millor que el deixeu 
reposar a temperatura ambient i 
després el filtreu amb cotó fluix, 
perquè hi quedin impregnades 
les impureses. L'objectiu és que 
quedi el licor fi en una ampolla 
de vidre, ja definitiva. Serà llavors 
quan el limoncello estarà prepa-
rat per desar-lo al congelador: 
el millor consell per prendre'l és 
que sigui ben fred.

SUGGERIMENTS:
Vigileu que les llimones siguin 
d'un arbre de confiança, les que 
es venen a botigues sovint por-
ten una capa de brillantor que 
amarganteja.
La quantitat de sucre que hi po-
sarem és important. Aquesta be-
guda se serveix molt freda, de 

El limoncello és un licor de llimona originari d'Itàlia, produït en particular 
a la península sorrentina i està fet amb pell de llimona, etanol, aigua i sucre. 

És Dolç i aromàtic i es pot servir com a aperitiu, però el seu destí habitual 
és com a digestiu, servit molt fred.

www.ebrexperience.cat
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
comercial@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda La Ràpita 

en lloguer. Superfície 220 
m2. Ideal qualsevol tipus de 
negoci. Dona a dos carrers 

674 55 20 17.
ULLDECONA

 Local en lloguer o venda de 
35m, al carrer major. 

977 25 27 27

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. Local 
comercial a l’avinguda 

principal. Façana 
acristalada. Totalment 

condicionat. Ideal per a 
qualsevol  activitat de 

cara al públic. 
977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal parelles, 
consta de menjador amb 
sortida balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble i 

hab individual.
674 55 20 17.

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil d’aparcar 
a l’estiu.

 977 74 33 99

TREBALL
Empresa de serveis en constant creixement  busca personal

per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN FISIOTERÀPIA
· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN MEDICINA

· GRAU EN INFERMERIA

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL
· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL 

DOMICILI

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

Preu interesant
616 990 931

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarre 

8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

POR JUBILACIÓN
Se vende local de 95 
m2, adaptado para 

Bar Restaurante, con 
la documentación en 

regla, en Tortosa.
90.000 €

628 59 14 18

FARMÀCIA RURAL

EN TRASPÀSEN TRASPÀS  
FACTURACIÓ CONSOLIDADA.FACTURACIÓ CONSOLIDADA.

IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.

capricorn
22/12 al 20/01

Pots tenir diverses 
persones interessa-
des en tu i podràs 
triar qui t'agrada 
més. La teva estima 
rep una injecció de 
força i positivitat i 
t'allunyes de perso-
nes tòxiques.

aquari
21/01 al 19/02

Un fet que esperaves 
fa temps es deté 
i resta a l'espera. 
Hauràs de tenir una 
mica de paciència. 
Si no tens carnet 
de conduir, t'ho 
planteges i t'apuntes 
a l'autoescola.

sagitari
23/11 al 21/12

Has après a tenir 
més paciència i t'aga-
fes les coses d'una 
altra manera. Si estàs 
cercant tractament 
per un problema de 
salut, sembla que 
trobes el professio-
nal correcte.

escorpí
24/10 al 22/11

Poques ganes de 
vida social, prefe-
reixes quedar en 
petit comitè. El Sol 
per Casa VIII activa 
l'economia. Si espe-
res una subvenció 
o ajut, pots rebre 
notícies favorables.

balança
24/09 al 23/10

Si a la feina no estàs 
conforme amb el 
teu sou cerques el 
moment per par-
lar-ne i negociar-ho. 
Les lumbars poden 
donar-te una mica 
de guerra, potser cal 
canviar de matalàs.

àries
21/03 al 20/04

L'economia experi-
menta certa recupe-
ració, però compte 
amb estirar més el 
braç que la màniga. Si 
tens fills adolescents, 
potser cal una bona 
xerrada per posar 
alguns límits.

cranc
22/06 al 23/07

Tenies uns plans 
pel futur que ara 
trontollen i potser 
hauràs de reajustar. 
Pots conèixer algú 
més jove que tu en 
una festa o trobada 
d'amics amb qui 
sorgirà l'atracció.

verge
24/08 al 23/09

Júpiter per Casa 
IX inclina a viure 
canvis en les teves 
creences espirituals 
o filosofia de vida. 
L'esport o fer més 
vida a l'aire lliure 
pot fer-te sentir 
més optimista.

taure
21/04 al 21/05

Si comparteixes la 
llar amb més per-
sones, pot sorgir el 
teu costat territorial i 
això portarà algunes 
tensions. Vols fer 
un viatge que 
t'il·lusiona i el vas 
organitzant.

peixos
20/02 al 20/03

Amb Júpiter transi-
tant per la Casa III hi 
ha una inclinació a 
tenir més bon humor 
i autoconfiança. Si 
estàs en algun grup 
o associació, una per-
sona se sent atreta 
per tu.

lleó
24/07 al 23/08

Voldries tornar a con-
tactar amb una anti-
ga parella, però no 
saps com seràs rebut 
i això et paralitza 
una mica. Possibles 
despeses amb les 
quals no comptaves 
per temes fiscals.

bessons
21/05 al 21/06

Estàs molt actiu 
i amb ganes de 
conèixer més gent 
de l'habitual. Sospe-
ses tornar a estudiar 
per evolucionar 
laboralment. Pots 
viure algun fenomen 
de difícil explicació.

SHAKTI
ORIENTACIÓN 
ESPIRITUAL 

TAROT
De 10h a 12h 

y de 16h a 18h

LA VOLUNTAD 

977 71 82 79
ORACIÓ A L’ESPERIT SANT

ESPERIT SANT, Tu que m’aclareixes tot, que 
il·lumines tots els camins perquè jo arribi al meu 

ideal. Tu que em dónes el do diví de perdonar 
i oblidar el mal que em fan i que en tots els 

instants estàs amb mi, jo vull en aquest curt 
diàleg agrair-te per tot i confirmar una vegada 

més que mai més em vull separar de tu, per major 
que sigui la il·lusió material. Desitjo estar amb tu 
i tots els meus estimats en la gràcia perpetua. 
Gràcies per la teva misericòrdia vers a mi i els 

meus. (la persona haurà de resar aquesta oració 
tres dies seguits sense dir l’encàrrec, dintre de 

tres dies serà aconseguida la gràcia per més 
difícil que sigui). A.C.  

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
977 279 290

comercial@mesebre.cat
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Marina Lanckmans: Traductora i especialista en tecnologies de la traducció LARA SERRANO
DISSENYADORA DE MODA 
I FUNDADORA DE LA FIRMA "LARETTA" 

Inspirats incansablement 
pel món de l'art, els 

dissenyadors, dissenyadores 
i marques de luxe no han 
dubtat mai a inspirar-se en 
les obres dels grans artistes.

Alguns fins i tot arribant a 
reproduir autèntiques obres 
d'art sobre tèxtils, desdibui-
xant així els límits entre amb-
dues disciplines. La prova la 
tenim amb la firma "Laretta", 
de l'ampostina  Larra  Serrano 
que, amb el seu flirteig entre 
la moda i l'art, ha convertit 
les  seues  creacions en obres 
d'art a la 080 Barcelona Fas-
hion, demostrant que, amb 
talent i creativitat, no hi ha 
fronteres entre aquests dos 
mons.

Algunes persones recordaran 
l'any 2019 quan Lara Serra-
no i el seu club  "Patí  L'Aldea, 
van aconseguir la medalla 
d'or al Palau Sant Jordi de 
Barcelona amb l'espectacle 
'Without  the  sun'. Enguany, 
acompanyada de la seua pro-
pia marca "Laretta", i amb 
només  25  anys,  esta  jove 
economista i  expatinado-
ra campiona del món, ha tri-
omfat com a dissenyadora a 
la 080 Barcelona Fashion.

Economista, patinadora, 
dissenyadora de moda... Qui 
és Lara Serrano? 
Soc una noia d'Ampos-
ta de  25  anys, apassionada 
de la moda, el patinatge i la 
música. Sempre amb projec-
tes entre mans i sempre llui-
tant per aconseguir els meus 
somnis.

El confinament va ser l'ex-
cusa per realitzar un dels 
teus somnis com és  crear 
la teua propia marca i dedi-
car-te al món de la moda? 
El confinament va ser el punt 
d'inflexió per a mi. Havia fet la 
carrera d'economia i el màs-
ter d'assessoria fiscal. També 
estava treballant a una multi-
nacional i vaig veure que allò 
no era el que volia fer durant 
la resta de la meva vida. En 
aquell moment vaig decidir 

que havia de fer un canvi i vaig 
decidir matricular-me al màs-
ter de disseny de moda de IED 
(Institut Europeu de Disseny).

En pocs anys has col·laborat 
amb les prestigioses revistes 
de moda com  Harpers  Baz-
zar  i Vogue i ara, no només 
has debutat a la 31a edició 
de La 080 Barcelona  Fashi-
on, sinó que has triomfat. 
Quins creus que han estat 
els motius d'aquest vertigi-
nós creixement?
Amb la marca he intentat 
crear i mantenir una imatge 
estètica molt clara. Intento 
no deixar-me portar per les 
tendències i que tot tingui la 
mateixa essència. Jo crec que 
en moda tenir una personali-
tat ben marcada fa que et pu-
gui reconèixer estèticament, i 
penso que això ha fet que la 
marca funcioni.

Aquesta primera col·lecció 
està inspirada en el quadre 
de la mort i vida de Gustav 
Klimt, per què? 

A mi sempre m'havia agra-
dat molt Gustav Klimt i un 
dia veient el quadre de mort i 
vida vaig pensar que per què 
no dedicar una col·lecció a 
aquest tema. Llavors, el qua-
dre, d'alguna forma és el punt 
de partida de la col·lecció, tot i 
que sempre m'agrada matisar 
que no és una reinterpretació 
d'aquest.

La moda és una de les indús-
tries més contaminants, per 
això apostes per la sosteni-
bilitat i reciclar a l'hora de 
crear?
Jo crec que els dissenyadors 
emergents tenim l'oportuni-
tat i també el deure de canviar 
les antigues dinàmiques. Per a 
mi és important intentar ser el 
més sostenible possible tot i 
que molts cops és complicat 
amb els pocs recursos que te-
nim. Jo sempre produeixo de 
forma local i sota demanada 
que és una forma per no cre-
ar més residus. També intento 
utilitzar teles de restes d'estoc, 
materials orgànics i reciclats.

Sembla que la tendència 
en el món de la moda és 
acostar-se cada cop més a 
una imatge més humanit-
zada amb models d'edats 
i talles variades. Per algu-
nes firmes la lluita contra 
l'anorèxia o la bulímia s'ha 
convertit en un repte, però 
aquestes mesures encara 
estan lluny de ser homo-
gènies d'un país a un altre. 
Què en penses?
Crec que cada cop més, in-
tentem que les passarel·les 
siguin més reals. Moltes fir-
mes, aquest any a la 080, hem 
apostat per un càsting més 
obert i divers. En aquest cas, jo 
tenia algunes models amb di-
ferents talles i edats. Tot i que 
el percentatge encara és baix, 
crec que estem pel bon camí.

Quins són els teus futurs 
projectes?
El meu projecte és poder  se-
guir  fent créixer la marca i 
aviat poder presentar noves 
propostes a les passarel·les de 
referència nacional.

“ELS 
DISSENYADORS 

EMERGENTS 
TENIM 

L'OPORTUNITAT 
I TAMBÉ EL 
DEURE DE 

CANVIAR LES 
ANTIGUES 

DINÀMIQUES”
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